
پور ابراهیمی در خصوص تغییرات گهرزمین:

دستگاه اطلاعاتی سلامت پوریانی را 
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کلنگ بیمارستان کهنوج  
بر زمینی خورده که پَسند نیست

*مکارم رییس علوم پزشکی جیرفت: اعتبار اجرای پروژه بیمارستان 220 تختخوابی کهنوج مشخص شده اما نماینده پنج 
شهرستان جنوبی  پیشنهاد تغییر محل اجرای طرح را داده است

*عیدی فرماندار کهنوج: زمین پیشنهادی جدید برای طرح بیمارستان 220 تختخوابی شهرستان، متعلق به سازمان 
دیگری است و برای اجرای طرح در مکان جدید، باید موافقت صاحب زمین گرفته شود

جنوب کرمان در مسیر توسعه 
فرهنگ مهارت آموزی

تجار کرمانی: صادرات به افغانستان، توجیه 
اقتصادی ندارد

اگر چه اتاق کرمان ســفت و سخت پای تجارت 
با افغانستان و پاکستان ایســتاده است اما تجار 

کرمانی معتقدند که تجارت با این دو کشــور توجیه اقتصــادی ندارد.۴00میلیون دلار، 
هدف بلند پروازانه اتاق بازرگانی کرمان برای صادرات با افغانستان و پاکستان است. این در 
حالی است که در سال گذشته صادرات استان به افغانستان ۱0میلیون دلار و به پاکستان 

۴0میلیون دلار بوده است.

طبق گزارش دانشگاه علوم پزشکی کرمان در 2۴ 
ساعت گذشته ۴۶ بیمار جدید مبتلا به کرونا در 

بیمارستان های استان بستری شدند.بر این اساس تعداد کل موارد بستری دارای تست مثبت کرونا 
در استان به ۷000 نفر رسید.هم اکنون 2۴۸ نفر به دلیل ابتلای قطعی به کرونا در بیمارستان های 
استان بستری اند.طبق این گزارش در 2۴ ساعت گذشته ۹ نفر به دلیل ابتلا به کووید۱۹ در استان 
کرمان جان خود را از دست داده اند.از این ۹ مورد ۵ نفر مربوط به دانشگاه علوم پزشکی کرمان بوده 
اند.2 فوتی هم مربوط به حوزه رفسنجان بوده است.در حوزه سیرجان هم 2 فوتی ناشی از کرونا 
گزارش شده است.مجموع جانباختگان ابتلای قطعی به کووید ۱۹ در استان به ۸۸0 نفر رسیده است.

مدیر اتاق بازرگانی جنوب کرمان در آیین انعقاد تفاهم نامه همکاری 
مشترک بین اتاق بازرگانی جنوب استان کرمان و اداره فنی و حرفه ای 

شهرستان جیرفت با بیان اینکه سیستم  آموزشی کشور مهارت محور نیست بر ارتباط بیشتر 
بین صنعت و دانشگاه تاکید کرد.وی هدف از انعقاد تفاهم نامه بین مجموعه اتاق بازرگانی 

جنوب کرمان و اداره فنی و حرفه ای را تامین نیروی مهارت دیده عنوان کرد.

۹ فوتی در ۲۴ ساعت   
صدای موج سوم کرونا
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دومین شهید مدافع 
سلامت کرمان به 
دیدار حق شتافت

"ام البنیــن شــاهمرادی پــور" پرســتار 
بیمارستان مهرگان کرمان پس از چند روز 
مبارزه با کرونا شب گذشــته فوت کرد، وی 

دومین شهید سلامت استان  است.

کاهش ۲۰ درصدی 
حریق در عرصه های 
طبیعی استان نسبت 

به سال گذشته
مدیرکل محیط زیست استان کرمان با اشاره 
به کاهش 20 درصدی حریق در عرصه های 
طبیعی استان گفت: سال گذشته ۳0۸ هکتار 
از عرصه های طبیعی اســتان را در اثر آتش 
سوزی از دست دادیم علیرغم افزایش پوشش 
گیاهی استان در ســال جاری خوشبختانه 

امسال این عدد به ۵0 هکتار رسیده است.

برداشت از عرصه های 
جنگلی جنوب کرمان 
ملزم به دریافت مجوز
رضا سنجری سرپرست معاونت فنی 
اداره کل منابع طبیعی و آبخیزداری 
جنوب کرمان گفت: برداشت هرنوع 
گیاه دارویی و صنعتی در عرصه های 
منابع طبیعی جنوب استان کرمان 

ملزم به دریافت مجوز است.   

صفحه ۲را بخوانید 
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ادامه مطلب را در صفحه  ۲ بخوانید 

ادامه مطلب را در صفحه3 بخوانید 

تومــان  ۵00 قیمــت          ۱۳۹۹ مهــر   ۱۴ دوشــنبه         ۸۳۵ پیاپــی  شــماره  چهــارم          ســال 

پیش بینی افزایش قیمت خرماپیش بینی افزایش قیمت خرما
چند درصد از سود صادرات خرما به جیب تجار می رود؟چند درصد از سود صادرات خرما به جیب تجار می رود؟

@kaghazevatan
ما را در تلگرام دنبال کنید
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پیشرفت 75 درصدیِ اجرای پروژه تقاطع غیرهم سطح سربازان گمنام )عج(
تأکید شهردار کرمان در جلوگیری از هرگونه تغییر در سردر دانشکده فنی

شــهردار کرمــان از پیشــرفت ۷۵ 
درصــدی اجــرای پــروژه تقاطــع 
غیرهم ســطح ســربازان گمنــام 
عجل الله فرجــه واقــع در چهــارراه 

امیرکبیــر خبــر داد.
کرمان آنلایــن،  گــزارش  بــه 
ســیدمهران عالــم زاده در حاشــیه 
بازدیــد از رونــد پــروژه تقاطــع 
غیرهم ســطح ســربازان گمنــام 
معــاون  کــه  عجل الله فرجــه، 
حمل و نقــل و امــور زیربنایــی 
شــهردار و سرپرســت ســازمان 
شــبکه  مهندســی  و  مدیریــت 
حمل ونقــل شــهرداری نیــز حضــور 
داشــتند، بــا اشــاره بــه برخــی 
مشــکلات کــه در مســیر اجــرای این 
پــروژه وجــود داشــت، گفــت: یکی از 
مشــکلاتی کــه بــا آن مواجــه بودیم، 
انســداد و انحــراف مســیرها بــود کــه 
در ایــن زمینــه بــا هماهنگــی پلیس 
ــتِ  ــیرهای رفت وبرگش ــور، مس راه

ــدوده  ــخص و در مح ــن مش جایگزی
ــه  ــردش ب ــیرهای گ ــارراه، مس چه
چــپ در صــورت لــزوم مســدود 

شــود.
شــهردار کرمــان حفــظ میــراث 
فرهنگــی و بناهــای تاریخــی را از 
اولویت هــای اصلــی شــهرداری 
کرمــان برشــمرد و گفت: شــهرداری 
ــی  ــراث فرهنگ ــی می ــان، حام کرم
ــار  ــداری آث ــظ و نگه ــت و در حف اس
ــی و اماکــن تاریخــی در شــهر  میراث

تــلاش فراوانــی دارد.
ــا بیــان اینکــه امیــدوارم  ــم زاده ب عال
بناهــای تاریخــی باقی مانده در شــهر 
با کمــک ســایر دســتگاه های مربوط 
ــردم و بخــش خصوصی  و همکاری م
بازســازی و حفــظ شــود، بــه اجــرای 
غیرهم ســطح  تقاطــع  پــروژۀ 
ســربازان گمنــام امــام زمــان 
عجل الله فرجــه اشــاره کــرد و گفــت: 
ایــن پــروژه هیــچ آســیبی به ســردر 

دانشــکده فنــی وارد نمی کنــد.
وی بــا تأکیــد بــر جلوگیــری از 
هرگونــه تغییــر در ســردر دانشــکده 
تقاطــع  رمــپ  گفــت:  فنــی 
غیرهم ســطح ســربازان گمنــام امــام 
زمــان عجل الله فرجــه، بعــد از ســردر 
دانشــکده فنــی اســت؛ بنابرایــن، 
هیچ گونــه تخریبــی در مســیر 

اجــرای پــروژه وجــود نــدارد.
ــا اشــاره بــه اخــذ  شــهردار کرمــان ب
ــن  ــرای ای ــرای اج ــای لازم ب مجوزه
ــروژۀ  ــرد: اجــرای پ ــد ک ــروژه تأکی پ
تقاطــع غیرهم ســطح ســربازان 
ــان عجل الله فرجــه،  ــام زم ــام ام گمن
دارای مجــوز شــورای ترافیــک 

ــت. ــتان اس اس
عالــم زاده در خصــوص تکمیــل 
ــه  ــی ک ــت: در صورت ــروژه گف ــن پ ای
ــکلی  ــاتی مش ــای تأسیس معارض ه
در رونــد اجــرای پــروژه تقاطــع 
غیرهم ســطح ســربازان گمنــام 

ــن  ــد، ای ــاد نکن ــه ایج عجل الله فرج
پــروژه در دهــه فجــر ســال جاری 
بــه بهره بــرداری خواهــد رســید.

وی هــدف از اجــرای ایــن پــروژه 
را روان ســازی ترافیــک دانســت و 
گفــت: امیدواریــم طبــق نظــرات 
ــع  ــروژه تقاط ــروع پ ــی در ش ابتدای
غیرهم ســطح ســربازان گمنــام امــام 
ــروژه  ــن پ ــه، ای ــان عجل الله فرج زم
ــی و  ــار ترافیک ــش ب ــه کاه ــد ب بتوان
ــی  ــن روان ــوا و همچنی ــی ه آلودگ

ــد. ــک کن ــردد کم ت
لازم بــه ذکــر اســت؛ اســت در بازدید 
ــاخت  ــد س ــان از رون ــهردار کرم ش
تقاطــع غیرهم ســطح ســربازان 
گمنــام عجل الله فرجــه، جزییــات 
طــرح انحــراف مســیر )حرکــت 
شــرق بــه غــرب و بالعکــس( در 
ــداد  ــلامی و انس ــوار جمهوری اس بل
مســیرهای گــردش بــه چــپ در 

ــد. ــی ش ــع، بررس تقاط

@kaghazevatan
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ادامه مطلب رادر 
صفحه 3 بخوانید
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آیا کرمان به سمت 
اپیدمی حرکت می کند؟

خدیشی
مدیر مسوول

پیشرفت 75 درصدیِ اجرای پروژه تقاطع غیرهم سطح سربازان گمنام )عج(
تأکید شهردار کرمان در جلوگیری از هرگونه تغییر در سردر دانشکده فنی

شــهردار کرمــان از پیشــرفت 75 
درصــدی اجــرای پــروژه تقاطــع 
غیرهم ســطح ســربازان گمنــام 
عجل الله فرجــه واقــع در چهــارراه 

امیرکبیــر خبــر داد.
کرمان آنلایــن،  گــزارش  بــه 
ســیدمهران عالــم زاده در حاشــیه 
بازدیــد از رونــد پــروژه تقاطــع 
غیرهم ســطح ســربازان گمنــام 
معــاون  کــه  عجل الله فرجــه، 
حمل و نقــل و امــور زیربنایــی 
شــهردار و سرپرســت ســازمان 
شــبكه  مهندســی  و  مدیریــت 
حمل ونقــل شــهرداری نیــز حضــور 
داشــتند، بــا اشــاره بــه برخــی 
مشــكلات کــه در مســیر اجــرای این 
پــروژه وجــود داشــت، گفــت: یكی از 
مشــكلاتی کــه بــا آن مواجــه بودیم، 
انســداد و انحــراف مســیرها بــود کــه 
در ایــن زمینــه بــا هماهنگــی پلیس 
ــتِ  ــیرهای رفت وبرگش ــور، مس راه

ــدوده  ــخص و در مح ــن مش جایگزی
ــه  ــردش ب ــیرهای گ ــارراه، مس چه
چــپ در صــورت لــزوم مســدود 

شــود.
شــهردار کرمــان حفــظ میــراث 
فرهنگــی و بناهــای تاریخــی را از 
اولویت هــای اصلــی شــهرداری 
کرمــان برشــمرد و گفت: شــهرداری 
ــی  ــراث فرهنگ ــی می ــان، حام کرم
ــار  ــداری آث ــظ و نگه ــت و در حف اس
ــی و اماکــن تاریخــی در شــهر  میراث

تــلاش فراوانــی دارد.
ــا بیــان اینكــه امیــدوارم  ــم زاده ب عال
بناهــای تاریخــی باقی مانده در شــهر 
با کمــک ســایر دســتگاه های مربوط 
ــردم و بخــش خصوصی  و همكاری م
بازســازی و حفــظ شــود، بــه اجــرای 
غیرهم ســطح  تقاطــع  پــروژۀ 
ســربازان گمنــام امــام زمــان 
عجل الله فرجــه اشــاره کــرد و گفــت: 
ایــن پــروژه هیــچ آســیبی به ســردر 

دانشــكده فنــی وارد نمی کنــد.
وی بــا تأکیــد بــر جلوگیــری از 
هرگونــه تغییــر در ســردر دانشــكده 
تقاطــع  رمــپ  گفــت:  فنــی 
غیرهم ســطح ســربازان گمنــام امــام 
زمــان عجل الله فرجــه، بعــد از ســردر 
دانشــكده فنــی اســت؛ بنابرایــن، 
هیچ گونــه تخریبــی در مســیر 

اجــرای پــروژه وجــود نــدارد.
ــا اشــاره بــه اخــذ  شــهردار کرمــان ب
ــن  ــرای ای ــرای اج ــای لازم ب مجوزه
ــروژۀ  ــرد: اجــرای پ ــد ک ــروژه تأکی پ
تقاطــع غیرهم ســطح ســربازان 
ــان عجل الله فرجــه،  ــام زم ــام ام گمن
دارای مجــوز شــورای ترافیــک 

ــت. ــتان اس اس
عالــم زاده در خصــوص تكمیــل 
ــه  ــی ک ــت: در صورت ــروژه گف ــن پ ای
ــكلی  ــاتی مش ــای تأسیس معارض ه
در رونــد اجــرای پــروژه تقاطــع 
غیرهم ســطح ســربازان گمنــام 

ــن  ــد، ای ــاد نكن ــه ایج عجل الله فرج
پــروژه در دهــه فجــر ســال جاری بــه 

بهره بــرداری خواهــد رســید.
وی هــدف از اجــرای ایــن پــروژه 
را روان ســازی ترافیــک دانســت و 
گفــت: امیدواریــم طبــق نظــرات 
ــع  ــروژه تقاط ــروع پ ــی در ش ابتدای
غیرهم ســطح ســربازان گمنــام امــام 
ــروژه  ــن پ ــه، ای ــان عجل الله فرج زم
ــی و  ــار ترافیك ــش ب ــه کاه ــد ب بتوان
ــی  ــن روان ــوا و همچنی ــی ه آلودگ

ــد. ــک کن ــردد کم ت
لازم بــه ذکــر اســت؛ اســت در بازدید 
ــاخت  ــد س ــان از رون ــهردار کرم ش
تقاطــع غیرهم ســطح ســربازان 
گمنــام عجل الله فرجــه، جزییــات 
طــرح انحــراف مســیر )حرکــت 
شــرق بــه غــرب و بالعكــس( در 
ــداد  ــلامی و انس ــوار جمهوری اس بل
مســیرهای گــردش بــه چــپ در 

ــد. ــی ش ــع، بررس تقاط

-------

اداره کل راهداری و حمل و نقل جاده ای جنوب کرمان

ول
ت ا

نوب

فراخوان مناقصات عمومی  یک مرحله ای با ارزیابی ساده 

اداره كل راهداری و حمل و نقل جاده ای جنوب استان کرمان در نظر دارد مناقصات عمومی فوق را از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت برگزار 
نماید. کلیه مراحل برگزاری مناقصات از دریافت اسناد مناقصات تا ارائه پیشنهاد مناقصه گران و بازگشایی پاکت ها از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی 

دولت )ستاد( به آدرس “ www.setadiran.ir “  انجام خواهد شد و لازم است مناقصه گران در صورت عدم عضویت قبلی، مراحل ثبت نام در سایت مذکور و 
دریافت گواهی امضای الکترونیکی را جهت شرکت در مناقصات محقق سازند. تاریخ انتشار مناقصات در سامانه تاریخ 07/15/ 1399 می باشد.

فهرست بهامبلغ تضمين )ريال(نوع تضمينمبلغ برآورد )ريال(عنوان پروژهشماره مناقصه

عملیات لکه گیری، ماسه آسفالت و روکش آسفالت توپکا 0-19)محورهای شریانی شهرستان های جیرفت و عنبرآباد 05/الف/99/46
35،059،913،563محور جیرفت- عنبرآباد،جیرفت- سه راهی بم(
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1،752،995،678

راهداری 
سال 99 06/الف/99/46

عملیات لکه گیری، ماسه آسفالت و روکش آسفالت توپکا 0-19 محورهای شریانی شهرستان های کهنوج، 
49،839،042،4292،491،952،121منوجان، قلعه گنج، فاریاب)محور کهنوج- رودان و منوجان- قلعه گنج- فنوج(

07/الف/99/46
تهیه مصالح و اجرای چیپ سیل سطح راههای شریانی جنوب کرمان) محورهای شریانی سطح حوزه اداره کل 

30،076،304،8391،503،815،242راهداری و حمل و نقل جاده ای جنوب کرمان(

مقطوع40،000،000،0002،000،000،000تامین قطعات وتعمیر و سرویس و نگهداری کلیه ماشین آلات راهداری حوزه استحفاظی جنوب استان کرمان08/الف/99/46

مهلت زمانی دریافت اسناد مناقصات از سایت : تا ساعت 13 روز یکشنبه مورخ 07/20/ 1399
مهلت زمانی ارائه پیشنهاد : تا ساعت 11:00 صبح روز شنبه مورخ 08/03/ 1399
زمان بازگشایی پاکت ها : ساعت 08:00 صبح روز دوشنبه  مورخ 08/05/ 1399

اطلاعات تماس دستگاه مناقصه گزار جهت دریافت اطلاعات بیشتر در خصوص اسناد مناقصات و ارائه پاکت های الف : نشانی : اداره كل راهداری و حمل ونقل 
جاده ای جنوب استان کرمان به نشاني: جيرفت – کیلومتر 5 جاده کرمان_ابتدای شهرک صنعتی شماره 2 جیرفت و تلفن : 03443352139 و 03443352169

اطلاعات تماس سامانه ستاد جهت انجام مراحل عضویت در سامانه : مرکز تماس : 02141934 ،  دفتر ثبت نام : 88969737 و 85193768
مدیریت روابط عمومی و آموزش همگانی

نوبت دوم

آگهی شماره: 39/ب/7-99م 

فراخوان مناقصات عمومی

 شرکت آب و فاضلاب استان کرمان در نظر دارد مناقصه مشروحه ذیل: 
موضوع: انجام کلیه خدمات راهبری ، بهره برداری ، تعمیر و نگهداری ترمیم و بازسازی تاسیسات آب ورفع اتفاقات شهرستانهای  منوجان، قلعه گنج و رودبار 

را با برآورد: 54/211/675/894  ریال و مبلغ تضمین فرایند ارجاع کار: 2/710/600/000 ریال به شماره فراخوان: 2099005963000060 سامانه ستاد.
از محل اعتبارات عمرانی و با حداقل تعداد شرکت کنندگان دو نفر برای هر مناقصه را از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت برگزار نماید.

لذا از کلیه شرکت هایی که دارای گواهی صلاحیت معتبر در رشته آب با حداقل رتبه 5 از ساجات یا مجوز )معتبر( در رشته بهره برداری از تاسیسات آب و خطوط 
انتقال و مخازن آب از آب و فاضلاب کشور و هم چنین صلاحیت ایمنی )معتبر( صادره از اداره کار و تامین رفاه اجتماعی می باشند، دعوت می شود.

 کلیه مراحل برگزاری مناقصات از دریافت اسناد مناقصات تا ارائه پیشنهاد مناقصه گران و بازگشایی پاکت ها از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی 
دولت )ستاد( به آدرس    www.setadiran.ir   انجام خواهد شد و لازم است مناقصه گران در صورت عدم عضویت قبلی، مراحل ثبت نام در سایت مذکور 
و دریافت گواهی امضای الکترونیکی را جهت شرکت در مناقصه محقق سازند. مشخصات این مناقصات در سایت شرکت مهندسی آب و فاضلاب به آدرس  

www.abfakerman.ir  موجود میباشد.
تاریخ انتشار مناقصات : روز یک شنبه تاریخ: 99/7/13 

مهلت دریافت اسناد از سامانه ستاد تا ساعت 19 روز چهارشنبه تاریخ: 99/7/16
مهلت زمانی ارائه پیشنهاد در سامانه: تا ساعت 19 روز دوشنبه تاریخ 99/7/28

تاریخ تحویل ضمانتنامه به دبیرخانه شرکت تا ساعت 13:30 روز دو شنبه  مورخ 99/7/28
زمان برگزاری مناقصه: ساعت 11:30 روز سه شنبه تاریخ 99/7/29

اطلاعات تماس دستگاه مناقصه گزار جهت دریافت اطلاعات بیشتر در خصوص اسناد مناقصه و ارائه پاکت های الف: آدرس: کرمان - بلوار 22 بهمن - شرکت آب 
و فاضلاب استان کرمان – دفتر قراردادها و تلفن 03433222282 

اطلاعات تماس سامانه ستاد جهت انجام مراحل عضویت در سامانه مرکز تماس: 41934-021دفتر ثبت نام: 88969738 و 85193768 

وزارت نیـرو
شرکت مهندسی آب و فاضلاب کشور

)مادر تخصـصی(

شرکت آب و فاضلاب استان کرمان

اداره کل راه و شهرسازی استان کرمان

نوبت اولفراخوان مناقصـه

مناقصه گزار

اداره کل راه و شهرسازی استان کرماننام

نشانی
کرمان- بلوار شهید صدوقی – روبه روی سه راه فارابی- کد پستی 7617899596 – شناسه ملی 

14000275775

برآوردتضمین شرکت در مناقصهمناقصه عمومی یک مرحله ای همراه با ارزیابی کیفی

مبانیمبلغ )ريال(مبلغ )ریال(نوعمدت )روز(موضوعشماره فراخوان

2099003501000047

}2001/21/08{
اجرای حصار و محوطه پروژه سه جانبه مهر آژند 

سازان بم)محوطه سازی پروژه سه جانبه مسکن مهر 
آژندسازان شهرستان بم( 

180

ه 
ام

ن ن
آیی

س 
سا

برا
ت 

ملا
عا

 م
ن

می
ض

ت
ی

ولت
د

570/000/00011/348/933/435

براساس فهرست 
بهای واحد پایه 
رشته ابنیه سال 

1399

دریافت اسناد
سامانه تدارکات الکترونیکی دولت www.setadiran.irمحل

از تاریخ نشر آخرین آگهی به مدت حداقل یک هفتهمهلت

تحویل پیشنهاد ها
سامانه تدارکات الکترونیکی دولت www.setadiran.irمحل

از آخرین روز مهلت دریافت اسناد، به مدت حداقل دو هفتهمهلت

گشایش 
پیشنهادها

سامانه تدارکات الکترونیکی دولت www.setadiran.irمحل

طبق اسناد مناقصهزمان
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شکارچی ســابقه دار باز هم به 
حیات وحش تعرض کرد

عیســی عارف کیا ،رییس محیط زیست شهرستان بم گفت: یک 
شــکارچی متخلف اقدام به شــکار دو راس کل وحشی از منطقه 
شکار ممنوع حیات وحش زریاب شهرستان بم ، کرده بود امروز در 
حین  انتقال گوشت حیوانات شکار شده  در مسیر کرمان - ماهان 
دستگیر شــد. او  تصریح کرد: حیوانات شکار شــده دو راس کل 
وحشی ۳ ساله بوده اند که به همراه سلاح و مهمات دستی و فشنگ 
چهار پاره  تحویل مقامات قضایی شــده اند.   رییس اداره محیط 
زیست بم گفت: این شکارچی سابقه دار نیز بوده است ، متاسفانه 
شکار بی رویه ، زیست گاه ها و ذخیره گاه ها ی حیات وحش کشور  

را در معرض نابودی قرار داده است.

گران فروشی عامل پلمب۱3 واحد 
صنفی منوجان

امید رضایی، دادستان منوجان در حاشیه چهارمین بازدید میدانی 
از اصناف مختلف این شهر که با حضور نیروی انتظامی،نمایندگان 
اداره صمت، بازرسی فرمانداری، اتاق اصناف و کارشناس بهداشت 
محیط برگزار شــد، گفت: هدف از این بازدید های میدانیِ سرزده، 
افزایش نظارت ها، کنترل بازار، کنترل قیمت ها و همچنین رعایت 
نکات بهداشتی از سوی اصناف اســت.  او افزود: برای حفظ حقوق 
عامه این بازدید ها با قوت و به صورت مستمر، ادامه خواهد داشت 
و همچنین لازم است ادارات و سازمان های متولی، نظارت دقیق و 
مستمر بر اصناف داشته باشند. دادستان منوجان بر ضرورت مقابله 
با معضلات کم فروشی و گران فروشی، رعایت نکردن دستورالعمل 
های بهداشتی، پیشگیری از احتکار و رعایت انصاف در معاملات و 
کار های تجاری تاکیدکرد و افزود: اســتمرار روند بازرسی ها بدون 
تردید در کنترل قیمت ها و همچنین رعایت دســتورالعمل های 
بهداشتی از سوی اصناف تأثیر مثبت خواهد داشت و رضایت مردم 
نیز در این شرایط سخت تحصیل می شود. داستان منوجان گفت:در 
این بازدید میدانی ۴۷ واحد صنفی مورد بازرسی قرار گرفته است 
که از این تعداد ۱۳ واحد صنفی متخلف پلمب و۱۱ واحد اخطاریه 

دریافت کرده اند و2۳ موردنیز تذکر کتبی گرفته اند.

دومین شــهید مدافع سلامت 
کرمان به دیدار حق شتافت

خانم "ام البنین شاهمرادی پور" پرستار بیمارستان مهرگان 
کرمان پس از چند روز مبارزه با کرونا شــب گذشته به دیدار 

حق شتافت.
رییس دانشگاه علوم پزشــکی کرمان در پی شهادت شهیده 
مدافع سلامت خانم "ام البنین شاهمرادی پور" پیام تسلیتی 

صادر کرد که متن این پیام به شرح ذیل است:
»وَلَا تحَْسَبَنَّ الذَِّینَ قُتِلُوا فیِ سَــبِیلِ الَلهّ أمَْوَاتاً بلَْ أحَْیاءٌ عِنْدَ 

رَبهِِّمْ یرْزَقُونَ
  ایثار و از خودگذشــتگی در راه خدمت به جامعه پاداشــی 
عظیم نزد خداوند متعــال دارد و در این راه پر مخاطره جان 
برکفان حوزه سلامت از ابتدای شیوع ویروس منحوس کرونا با 
فداکاری و تحمل شرایط سخت و طاقت فرسا به بیماران ارائه 
خدمت می دهند و از هیچ تلاش و کوششــی دریغ نورزیده 
اند.  شهیده مدافع سلامت  خانم"ام البنین شاهمرادی پور" 
پرستار بیمارستان مهرگان شــهر کرمان  نمونه یک انسان 
با اخلاق، متعهد و ســخت کوش بود که در این برهه از زمان 
با جانفشــانی در راه خدمت به مردم، در پی ابتلا به بیماری 
کووید ۱۹ و تحمل یک دوره بیماری شــامگاه ۱2 مهرماه به 
لقاء الله پیوست. اینجانب این مصیبت فراموش نشدنی را به 
خانواده گرامی آن شهیده والامقام، جامعه پرستاری، خانواده 
بزرگ حوزه سلامت استان کرمان و همکاران محترم  ایشان 
در بیمارستان مهرگان شهر کرمان صمیمانه تسلیت گفته و 
از خداوند متعال غفران و رحمت الهی برای همکار فداکارمان 
و برای بازماندگانش صبر و بردباری مسئلت دارم.« به گزارش 
ایسنا پیش از نیز شادروان دکتر سید مهدی بهشتی شیرازی 
متخصص اطفال بیمارستان علی ابن ابیطالب )ع( شهرستان 

راور به خیل شهدای مدافع سلامت پیوسته بود.

رییس کمیسیون اقتصادی مجلس شورای اسلامی 
گفت: ما با هیچ کس عقد اخوت نبسته ایم و دستگاه 
قضائی برای هرکس حکم صادر کند که تخلف کرده، 
محکم جلوی تخلف می ایستیم و بنده اعلام کرده ام 
محکم و قاطع در پرونده ها ورود کنید و هر کس تخلفی 
کرده که منجر به حکم قضائی می شود، اولین کسی 
هستیم که جلوی متخلف می ایستیم اما ارتباط ما 
با مجموعه های مختلف براساس وظایف نظارتی 

مان بوده است.
بخش عمده ای از مشکلات کشور ناشی از سوء تدبیر 

است 
پورابراهیمی تصریح کرد: بخشی از شرایط کنونی کشور 
متاثر از فضای بیرونی و تحریم است و هیچ شکی در 
اثرگذاری تحریم ها در این شرایط نیست اما نظر تحلیل 
گران این است که تاثیر آن به 20 تا ۳0 درصد هم نمی 
رسد و بخش عمده ای از مشکلات ناشی از سوء تدبیری 

در شرایط اجرائی کشور و به ویژه اقتصاد است.
نماینده مردم کرمان و راور در مجلس شورای اسلامی 
بیان کرد: اگر دولت با روحیه جهادی تر و عدم نگاه به 
بیرون کار می کرد، بخش عمده ای از مشکلات قابل 
مدیریت بود و شرایط تورمی، شوک های ارزی پی 
در پی و شاخص های کلان اقتصادی این وضعیت 

را نداشتیم.
با رویکرد دولت بعدی از گردنه مشکلات 

عبور می کنیم
پورابراهیمی اظهار کرد: به عنوان یک کارشناس 
اقتصادی اعلام می کنم علی رغم فشارهای سنگین 
دشمن در عرصه اقتصادی و با وجود تصمیمات 
غیرکارشناسی که توسط دولت گرفته شده، با اقداماتی 
که امروز در دستور کار قرار گرفته و بعد از انتخابات 
ریاست جمهوری سال آینده و با رویکرد جدید دنبال 
می شود، از این گردنه سخت و شرایط فعلی عبور 

می کنیم.
رزم حسینی دو تابعیتی نیست

رییس کمیسیون اقتصادی مجلس شورای اسلامی 
درباره دو تابعیتی بودن رزم حسینی عنوان کرد: ما 
مسئول رصد و تشخیص این مسئله نیستیم و سازمان 
های نظارتی باید نظر بدهند که آقای کریمی قدوسی 
مسئول تحقیق و تفحص از دو تابعیتی های دولت دهم 
بود گفت رزم حسینی مشمول این مسئله نیست و 
موضوعاتی که درباره ایشان و بنده در فضای مجازی 
عنوان شد نیازمند این است که به کار و مدل علمی 
و تخصصی تمکین کنیم و هر کس هر اقدامی انجام 
داده و شبهه دارد، دستگاه قضائی باید پیگیری کند 

و محکم بایستد.

دعوای معادن سیرجان دعوای سیاسی است
نماینده مردم کرمان و راور در مجلس شورای اسلامی 
اظهار کرد: دعوائی که در معادن سیرجان وجود دارد، 
جریان دعواهای سیاسی است و برخی می خواهند 
آنجا چنبره بیندازند. جریان منتسب به یکی از معاونان 
رییس جمهور است و سوال ما این است ماجرای فولاد 
گناب و ماجرای عدم تمکین مدیرعامل قبلی گل گهر 

برای تامین زمین چیست؟
پورابراهیمی تصریح کرد: من وابسته به هیچ گروه 
سیاسی نیستم و خط قرمز بنده مقام معظم رهبری 
و شهداء هستند و ما به کسی بدهی نداریم لذا دستور 
سردار سلیمانی برای حمایت بود اما این حمایت 

بلاشرط نبود.
وی بیان کرد: بعد از شهادت سردار، از وزارت صمت 
گفتند از سوی دولت فشار آورده اند که آقای پوریانی 
باید برود و بنده اعلام کردم این کار اخلاقی نیست 
و بگذارید ایشان باشد. نماینده مردم کرمان و راور 
در مجلس شورای اسلامی عنوان کرد: اعلام شد 
مدیرعامل گهرزمین تخلف کرده و گفتم استعلام 
بگیرید تا این مسئله ثابت شود و مجموعه ایمیدرو 
برا استعلام جدید در خصوص مدیرعامل گهرزمین 
نامه زد و نتیجه جمع بندی در استان و کشور این بود 
موضوعات مطرح شده موجب رد صلاحیت ایشان 
در مجموعه نمی شود و وزارت اطلاعات این مسئله 

را تایید کرد.
وی افزود: ما با هیچ کس عقد اخوت نبسته ایم و دستگاه 
قضائی برای هرکس حکم صادر کند که تخلف کرده، 
محکم جلوی تخلف می ایستیم و بنده اعلام کرده ام 

محکم و قاطع در پرونده ها ورود کنید و هر کس تخلفی 
کرده که منجر به حکم قضائی می شود، اولین کسی 
هستیم که جلوی متخلف می ایستیم اما ارتباط ما با 
مجموعه های مختلف بر اساس وظایف نظارتی مان 

بوده است.
پورابراهیمی گفت: آقای سرقینی در نخستین روز 
کاری به عنوان سرپرست وزارت صمت مدیر عامل 
گهرزمین را تغییر داد که بنده در نامه ای به رییس 
جمهور اعلام کردم ایشان در قبال تغییرات تعهدی 
ندارد و سرپرست است و رییس جمهور در پاسخ به 
نامه بنده اعلام کرد که تغییرات در زمان سرپرستی 
سرقینی انجام نشود اما برخی بی اخلاقی کرده و پاسخ 

نامه رییس جمهور را بدون اشاره به نامه بنده در فضای 
مجازی منتشر و اعلام کردند پورابراهیمی به دنبال 
گزینه مورد نظر خود است. رییس کمیسیون اقتصادی 
مجلس شورای اسلامی تصریح کرد: ما نمی گوییم چه 
کسی را بگذارند اما جلوی تغییر مدیر سالم را می گیریم 
و این نکته اصلی است که در مجموعه های معدنی، 

براساس  مجامع و سهامداران تصمیم گیری می شود.
با ظلم سنگینی در مجموعه معدنی مواجه هستیم

پورابراهیمی در ادامه گفت: با همکاری تعدادی که 
کارشان این است و به زودی پرونده هایشان رو می 
شود، ارتباطی بین استان و فضای رسانه ای ایجاد شده 
و از دستگاه قضائی و مجموعه های امنیتی و اطلاعاتی 

استان درخواست کردم که به این موضوعات ورود کرده 
و به مردم گزارش بدهند و بنده ذره ای از منافع مردم 
کوتاه نمی آیم زیرا تخریب بنده تخریب مردمی است 

که به بنده رای داده اند
رییس کمیسیون اقتصادی مجلس در ادامه در پاسخ 
به سوالی درباره شکایتش از رسانه های کرمان اظهار 
کرد: بنده در طول سال های فعالیت ارتباط خوبی با 
رسانه ها داشته ام و بداخلاقی های متعددی صورت 
گرفت اما بنده یک بار هم در سال های اخیر شکایتی 

از کسی نداشته ام.
نماینده مردم کرمان و راور در مجلس شورای اسلامی 
افزود: در انتخابات سال گذشته بداخلاقی های زیادی 

صورت گرفت و مطالب اساسا کذبی علیه بنده بیان شد 
که بنده شکایت کردم و افرادی در دادگاه اعترافاتی 

داشته اند که دست برخی را رو می کند.
پورابراهیمی تصریح کرد: شکایت های بنده از دو سه 
فرد خاص است و از دستگاه قضائی درخواست دارم 
دادگاه این افراد را علنی کند تا مردم اصل ماجراها 
را بدانند. وی در ادامه درباره انتقال آب از صفارود و 
مخالفات مردم جنوب استان کرمان با این پروژه بیان 
کرد: در این پروژه اختلاف بین نگاه مدیریت بوده که 
برخی معتقدند این کار مشکلی ایجاد نمی کند و عده 
دیگر معتقدند ایجاد مشکل می کند و بنده اعلام کرده 
ام به هرگونه انتقال آبی بخواهد مشکل کرمان را حل 
و برای جای دیگر مشکل ایجاد کند، راضی نخواهیم 
بود. پورابراهیمی تصریح کرد: مبنای ما در تصمیمات 
انتقال آب نگاه کارشناسی است و بنده مسئول انتقال 
آب نیستم و اگر کارشناسان اعلام کردند، ۱00 درصد 
مخالف هستیم که شهر کرمان را به قیمت خرابی شهر 

دیگر آباد کنیم.
نماینده مردم کرمان و راور در مجلس شورای اسلامی 
درباره تفاوت وضعیت شمال و جنوب استان کرمان 
گفت: تمام تلاش این بوده ظرفیت های مرتبط با 
بخش جنوب استان را از طریق بودجه و توسعه صنعتی 
و بنگاه ها عملیاتی کنیم که یکسری اقدامات انجام 
شده اما میزان محرومیت ها در جنوب اینقدر زیاد 
است که هر چه کار می شود متناسب با جایگاه و شان 

مردم نبوده است.
وی تصریح کرد: ما می توانیم جنوب استان را پابه پای 
شمال در توسعه اقتصادی جلو ببریم اگر نگاه ما استانی 

باشد نه منطقه ای.

یک وکیل دادگستری با اشاره به اظهاراتی 
در ارتباط بــا ناامن کردن فضــای جامعه 
بــرای بدحجاب ها گفت: اساســا توصیه به 
ناامنــی بر طبل خشــونت کوبیدن اســت 
و در جامعــه ای کــه مــردم دچــار انواع 
و اقســام مشــکلات اقتصــادی هســتند 
حداقــل دلخوشی شــان داشــتن امنیت 
است اگر قرار باشــد این امنیت هم گرفته 
 شــود تبعات بســیار بدی خواهد داشت.

عبدالصمــد خرمشــاهی در گفت وگــو با 
ایســنا افزود: یکی از وظایف و رسالت های 
مهــم دولت به معنــای عام ایجــاد امنیت 
و حفــظ آرامش برای شــهروندان اســت 
و ایــن وظیفــه بــدوا برعهــده نیــروی 
انتظامــی قــرار می گیــرد و ایــن نیــرو 
رد. نینــی دا تــب و قوا  نیــز سلســله مرا

این وکیل دادگستری اظهار کرد: سخنانی 
که اخیرا برخی خطــاب به نیروی  انتظامی 
پیشنهاد، دستور یا توصیه کرده  و گفته اند 
فضا را بــرای بدحجابان ناامــن کنند، این 
لفظ ناامنی در مغایرت و تضــاد با اهدافی 
که در قانون اساسی و سایر قوانین ما آمده 
اســت قرار دارد و بارها تاکید شــده است 
بزرگتریــن نیاز شــهروندان ایــن مملکت 
 وجود آرامش و امنیت روحی و روانی است.

وی با بیان این که در یکی دو روز گذشــته 
همان طور که شــاهد بودیم ایــن مطالب 
بازتــاب منفی داشــته اســت بــه جایگاه 
تریبــون های رســمی بخصــوص تریبون 
نمازهای جمعه اشــاره کرد و گفت: انتظار 
مــی رود مردم از ایــن جایگاه بــه آرامش 
و توصیــه به صبــر و بردباری شــوند، کما 
این کــه ابتدای صحبــت معمــولا توصیه 
به نظــم و تقوا می شــود، اگــر دقت کرده 
باشــید اولیــن توصیــه امامــان جمعــه 
خطاب بــه مخاطبینشــان این اســت که 
»اوصیکــم عبــاد الله بتقــوی الله و نظــم 
امرکم« و ایــن نظمی که عنوان می شــود 
منیــت خاطر اســت.  مســتلزم وجــود ا

خرمشــاهی بــا بیــان این کــه در قانون 
مجازاتی داریــم برای کســانی که حجاب 
شــرعی را رعایت نمی کنند گفت: در قانون 
مجازات اســلامی ذیل ماده ۶۳۸ مجازات 
این افراد مشــخص شده اســت و در کنار 
این امر سال ها است شــورای عالی انقلاب 
فرهنگــی در ارتبــاط با حجــاب و عفاف 
کار می کنــد و 22 ســازمان، وزارت خانه 
و نهــاد پیگیــر ایــن قضیــه هســتند که 
البته بخــش عمده ی این وظیفــه برعهده 
نیــروی انتظامی گذاشــته شــده اســت. 

برخوردهای خشــن و امر و نهــی بازتاب 
 منفی خواهد داشت و جوابگو نخواهد بود. 
ایــن وکیــل دادگســتری ادامــه داد: ما 
نمی توانیــم در هــر مقــام و لباســی که 
هســتیم جلوتــر از قانون حرکــت کنیم و 
باید بــه تمکین بــه قوانین توصیــه کنیم 
و اگــر دغدغــه چیــزی را داریــم بایــد 
بــا لحنی که جاذب باشــد نــه دافع آن را 
عنوان کنیم و اگر برخورد آمرانه و خشــن 
جواب می داد در این چند ســال باید نتایج 
 برخوردهــای آن چنانــی را می دیدیــم.

وی با بیان این که در قانون مجازات اسلامی 
در ارتبــاط با بحــث حجاب بــه »حجاب 
شرعی« اشــاره شــده اســت ولی تبیین 
نشــده اســت که حد و حدود این حجاب 
شــرعی چگونه اســت، گفــت: هرچند که 
در تعریف حجاب شــرعی اقوال گوناگونی 
اســت و بین فقها محل اختلاف اســت اما 
همین حد و حدود نیــز در قانون مجازات 
اسلامی ذکر نشده اســت و حجاب شرعی 
تعریف نشــده اســت اگرچه تعریف غالب 
پوشــاندن ســر و بدن به جز وجه و کفین 
) صورت و دو دســت( اســت اما می بینیم 
که برای بســیاری قضیه تشــریح نشــده 
است و به هر حال در کشــورهای مختلف 

اســلامی مثل مالــزی، اندونــزی و ترکیه 
می بینیم با تمایــل و عقیده خود در تیپ ها 
 و رنگ های متنوع حجاب اختیار می کنند.

خرمشاهی با اشــاره به برخوردهای قهری 
گفت: ایــن نوع برخوردها جــواب نخواهد 
داد و شــنیدم بسیاری از اســاتید از منظر 
حقوقی به این ســخنان اعتــراض کردند و 
گفتنــد ناامن کردن فضــای جامعه ممکن 
است وصف کیفری هم داشــته باشد. پس 
من فکــر می کنم تریبون های رســمی که 
جایــگاه مهمی دارنــد بهتر اســت به این 
مقوله فرهنگی از زاویه ارعاب و تهدید نگاه 
نکننــد و به قانون اکتفا کنند، شــهروندان 
 نیز موظف هســتند قانون را اجــرا کنند.

این وکیل دادگســتری خاطرنشــان کرد: 
همان طور که در گذشــته به زور نتوانستند 
حجاب را از ســر بانوان بردارند برعکس آن 
نیز صادق اســت زیرا این مقوله، عقیدتی و 
اعتقادی اســت و اگر شــخصی هم حجاب 
را رعایت نکرد همان طور کــه گفتم چون 
ممکن اســت چارچــوب حجاب شــرعی 
مشــخص نباشــد با رعایت قانون برخورد 
شــود و این گونه صحبت ها که ممکن است 
زمینه سواســتفاده را فراهم کند در شــان 

آقایان نیست.

پور ابراهیمی  در خصوص تغییرات گهرزمین گفت:

دستگاه اطلاعاتی سلامت پوریانی را تایید کردند

 یک وکیل دادگستری:

توصیه به ناامن کردن جامعه برای بدحجابان بر طبل 
خشونت کوبیدن است

گزارش

کاهش ۲۰ درصدی حریق 
در عرصه های طبیعی استان 

نسبت به سال گذشته
مدیر کل حفاظت محیط زیست اســتان کرمان بیان کرد: با وجود 
افزایش پوشش گیاهی به دلیل بارندگی های خوب در سال آبی جاری، 
اما خوشبختانه آتش سوزی ها در مراتع و جنگل های تحت حفاظت 

محیط زیست استان بسیار کم بوده است و ما موفق تر عمل کردیم.
"مرجان شاکری" در گفت وگو با ایسنا، با اشاره به پایان فصل گرما 
و وضعیت آتش سوزی مراتع و جنگل های تحت حفاظت اداره کل 
محیط زیست استان گفت: در ۶ ماهه اول امسال علی رغم اینکه تعدد 
آتش سوزی ها در مناطق تحت مدیریت محیط زیست کل کشور ۵0 
درصد افزایش داشته است اما براســاس بررسی های صورت گرفته 
میزان ســطح هکتاری که در مناطق تحت حفاظت محیط زیست 
استان کرمان قرار دارد، تقریبا به یک پنجم کاهش یافته است. وی 
افزود: در ۶ ماهه اول سال گذشته ۳0۷ هکتار آتش سوزی در مناطق 
تحت حفاظت محیط زیست اســتان کرمان داشتیم که در این بازه 
زمانی در ســال جاری این میزان آتش ســوزی به حدود ۵0 هکتار 
رسیده است که این اتفاق نشان دهنده آن است که آموزش ها و تجهیز 
پاسگاه ها و هوشیاری ماموران محیط زیست برای کنترل آتش سوزی 

در لحظه بسیار موثر بوده است.
مدیر کل حفاظت محیط زیست اســتان کرمان بیان کرد: با وجود 
افزایش پوشــش گیاهی به دلیل بارندگی های خوب در ســال آبی 
جاری، اما خوشبختانه آتش سوزی ها در مراتع و جنگل های تحت 
حفاظت محیط زیست استان بسیار کم بوده است و ما موفق تر عمل 
کردیم. شاکری با اشاره به دو دهه خشکسالی در استان کرمان، تصریح 
کرد: اثر حشکسالی یک اثر ۳0 ساله است و برای رسیدن به شرایط 
قبل بسیار طول خواهد کشید بنابراین برای آبرسانی به حیات وحش 
پروژه های آبرسانی بزرگی در استان کرمان انجام شده است که آنها می 
تواند به لایروبی چشمه ها، احداث آبشخورهای جدید، افزایش منابع 
آبی مناطق تحت مدیریت و ... اشاره کرد که باعث شد امسال شرایط 
بهتری نسبت به سال های گذشته داشته باشیم و همه اینها مرهوم 

تلاش های محیط بانان ماست.

طبق گزارش دانشگاه علوم پزشکی کرمان در 
2۴ ساعت گذشته ۴۶ بیمار جدید مبتلا به 
 کرونا در بیمارستان های استان بستری شدند.

بر این اساس تعداد کل موارد بستری دارای تست مثبت 
کرونا در استان به ۷000 نفر رسید.

هم اکنون 2۴۸ نفر به دلیل ابتلای قطعی به کرونا در 
ند. از ۴۶ مورد جدید  بیمارستان های استان بستری ا
بستری 2۴ نفر در حوزه دانشگاه علوم پزشکی کرمان ، ۳ 
نفر حوزه علوم پزشکی رفسنجان، ۴ نفر حوزه علوم پزشکی 
 جیرفت  و ۱۵ نفر حوزه علوم پزشکی سیرجان حضور دارند.

طبق این گزارش در 2۴ ساعت گذشته ۹ نفر به دلیل ابتلا 
 به کووید۱۹ در استان کرمان جان خود را از دست داده اند.

از این ۹ مورد ۵ نفر مربوط به دانشگاه علوم پزشکی کرمان 
 بوده اند. 2 فوتی هم مربوط به حوزه رفسنجان بوده است.

در حوزه سیرجان هم 2 فوتی ناشی از کرونا گزارش شده 
است. مجموع جانباختگان ابتلای قطعی به کووید ۱۹ در 
استان به ۸۸0 نفر رسیده است. روز گذشته هم ۶ نفر بر اثر 
ابتلا به این بیماری در استان کرمان جان خود را از دست 

داده بود.

صبح دیروز جلسه شورای اداری با حضور 
مسئولان شهرستان زرند ، مدیر کل محیط 
زیست استان کرمان و نماینده مردم زرند و 
کوهبنان، برگزار شد. عفت شریعتی کوهبنانی، 
نماینده مردم زرند و کوهبنان در ابتدای جلسه گفت: در 
وضعیتی که استکبار جهانی دشمنی خود را در قبال ایران 
عزیز و اسلام بزرگ به بالاترین حد خود رسانده است، 

مدیریت صحیح راه گشای مشکلات کشور خواهد بود.
او ، مشکل بیکاری جوانان، آب شرب روستا ها و شهرزرند 
، مشکل شکستگی لوله های آب و مبارزه با زمین خواری و 
توزیع کود کشاورزان را مهمترین مشکلات شهرستان دانست 
و از مسئولین اجرایی خواست تا برای رفع این مشکلات اقدام 
کنند. شریعتی گفت: آبروی ما کرمانی ها در اقتصاد پسته 
است، باید مشکل پسته حل شود، پسته سال قبل روی 
دست کشاورزان مانده است که راهکار حل این مشکل خرید 

تضمینی پسته است و باید مسئولان مربوطه پیگیری کنند.
او ادامه داد: مردم از آلودگی هوا و بوی آزار دهنده کارخانه ها 
ناراضی هستند در حالی که ما کارخانه ها را برای سلامت 
و آسایش مردم زرند و کوهبنان ایجاد کرده ایم، ولی بوی 

آزاردهنده آرامش روانی مردم را به هم زده است.
در ادامه شاکری مدیر کل محیط زیست استان کرمان 
گفت: انتخاب اشتباه محل کارخانه ها در سال های گذشته 
مهمترین عامل مشکلات این کارخانه ها است. او گفت: 
آلودگی کارخانه ها در حد استاندارد های محیط زیستی 
است، اما متاسفانه برای بو استانداردی وجود ندارد، ولی 
ما اقدامات خود را برای رفع این مشکلات آغاز کرده ایم و 
به زودی این مشکلات را به کمک شرکت های دانش بنیان 

حل خواهیم کرد.

۹ فوتی در ۲۴ ســاعت   
صدای موج سوم کرونا

بوی آزار دهنده ی کارخانه ها 
در زرند

خبر

خبر

خبر

                     پورابراهیمی:
-با هرگونه انتقال آب که بخواهد مشکل کرمان را حل و برای جای دیگر مشکل ایجاد کند، راضی نیستم

-با اقداماتی که امروز در دستور کار قرار گرفته و بعد از انتخابات ریاست جمهوری سال آینده و با رویکرد 
جدید دنبال می شود، از این گردنه سخت و شرایط فعلی عبور می کنیم.

-ما نمی گوییم چه کسی را بگذارند اما جلوی تغییر مدیر سالم را می گیریم و این نکته اصلی است که در 
مجموعه های معدنی، براساس  مجامع و سهامداران تصمیم گیری می شود.

هر
س: م

عک

مدیر کل امور مالیاتی استان کرمان اعلام کرد: آخرین مهلت ارایه 
اظهارنامه مالیات بر ارزش افزوده دوره دوم )فصل تابستان( سال 

۱۳۹۹، روز سه شنبه ۱۵ مهرماه می باشد.
به گزارش روابط عمومی اداره کل امور مالیاتی استان کرمان ، محمد 
سلمانی با بیان این مطلب خاطرنشان کرد: جهت تسهیل امور 
مودیان، کلیه واحدهای خدمات مودیان، به طور تمام وقت آماده 

پاسخگویی و ارایه خدمات در طول مدت ارایه اظهارنامه می باشند.
وی اضافه کرد: همچنین روز سه شنبه ۱۵ مهرماه، کارکنان ادارات 
امور مالیاتی سراسر استان از ابتدای وقت اداری لغایت ساعت ۱۸ به 

مودیان محترم خدمات رسانی خواهند نمود.
مدیر کل امور مالیاتی استان کرمان تصریح کرد: مودیان محترم تا ۱۵ 
مهرماه مهلت دارند اظهارنامه مالیات بر ارزش افزوده این دوره خود 
www.evat. را با مراجعه به سامانه مالیات بر ارزش افزوده به نشانی

ir به صورت الکترونیکی ارایه و مالیات متعلق را پرداخت نمایند.
گفتنی است فعالان اقتصادی در صورت عدم ارایه اظهارنامه مالیاتی 

در موعد مقرر قانونی، مشمول جرایم متعلقه خواهند شد.

مدیر کل امور مالیاتی استان کرمان :
15 مهرماه، آخرین مهلت ارایه 
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مدیر کل امور مالیاتی استان کرمان اعلام کرد: آخرین مهلت ارایه 
اظهارنامه مالیات بر ارزش افزوده دوره دوم )فصل تابستان( سال 

1399، روز سه شنبه 15 مهرماه می باشد.
به گزارش روابط عمومی اداره کل امور مالیاتی استان کرمان ، محمد 
سلمانی با بیان این مطلب خاطرنشان کرد: جهت تسهیل امور 
مودیان، کلیه واحدهای خدمات مودیان، به طور تمام وقت آماده 

پاسخگویی و ارایه خدمات در طول مدت ارایه اظهارنامه می باشند.
وی اضافه کرد: همچنین روز سه شنبه 15 مهرماه، کارکنان ادارات 
امور مالیاتی سراسر استان از ابتدای وقت اداری لغایت ساعت 18 به 

مودیان محترم خدمات رسانی خواهند نمود.
مدیر کل امور مالیاتی استان کرمان تصریح کرد: مودیان محترم تا 15 
مهرماه مهلت دارند اظهارنامه مالیات بر ارزش افزوده این دوره خود 
www.evat. را با مراجعه به سامانه مالیات بر ارزش افزوده به نشانی

ir به صورت الكترونیكی ارایه و مالیات متعلق را پرداخت نمایند.
گفتنی است فعالان اقتصادی در صورت عدم ارایه اظهارنامه مالیاتی 

در موعد مقرر قانونی، مشمول جرایم متعلقه خواهند شد.

----

----

----

---

----

مدیر کل امور مالیاتی استان کرمان :
15 مهرماه، آخرین مهلت ارایه 
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اگهی 
احترامـا نظـر بـه اینکه آقـای علی فیضـی فرزند محمدصـادق با کد 

ملـی به شـماره 2980078190 
وبشـماره شناسـنامه  2980078190  صـادره از کرمـان بـا تفویـض 
وکالت به شـماره 3696 – 1399/6/25 و وکالت به شـماره 3587 – 1399/6/6 
تنظیمی دفترخانه 25 کرمان از طرف آقای ناصر نژاد عبداللهی فرزند ماشـاء الله 
با کد ملی به شـماره 2992086861و به شـماره شناسـنامه 235 صادره  از کرمان 
مالک ششـدانگ پلاک صفر فرعی از 369 اصلی بخش 2 کرمان موضوع سـند 
مالکیـت بشـماره چاپـی 066007 به شـماره ثبت 4310 در دفتـر 42 و صفحه 73 
ثبـت گردیـده اسـت و طبـق اسـناد رهنـی بـه شـماره 8477و 8478 – 90/9/10 
و 90/9/10 بـه ترتیـب بـه مبلـغ 3664239300 ریـال بـه مـدت 60مـاه و به مبلغ 
2564967480 ریـال بـه مـدت 60 مـاه در رهـن مؤسسـه قـرض الحسـنه مهـر 
بسـیجیان تنظیمـی دفتـر خانـه 222 کرمـان میباشـد که سـند مالکیـت مفقود 
گردیـده اسـت لـذا باسـتناد اصـلاح تبصـره یک اصلاحـی مـاده 120 آئیـن نامه 
قانـون ثبـت مراتـب در یـک نوبـت در تاریـخ منـدرج در ذیـل آگهی می شـود تا 
چنانچـه کسـی مدعـی انجام معامله نسـبت بـه ملک فـوق الذکر با وجود سـند 
مالكيـت نـزد خود میباشـد ظرف مدت ده روز پس از انتشـار آگهـی به اداره ثبت 
شهرسـتان کرمـان مراجعـه و اعتـراض خـود را ضمـن ارائـه اصل سـند مالکیت 
یـا سـند معامله تسـلیم نماینـد والا پـس از مدت مذکور نسـبت به صدور سـند 

مالکیت المثنـی اقدام خواهد شـد. 
تاریخ انتشار: 99/7/14

محمود مهدی زاده 
رئیس ثبت اسناد منطقه 2کرمان – م الف915
رونوشت : ستاد اجرایی فرمان امام

اگهی 
احترامـا نظـر بـه اینکـه آقـای علـی فیضـی فرزنـد 
محمدصـادق بـا کـد ملـی بـه شـماره 2980078190 
وبشـماره شناسـنامه  2980078190  صادره از کرمان 
بـا شـماره تفویـض وکالـت بـه شـماره 3697 – 1399/6/25 و 
وکالـت بـه شـماره 3588 – 1399/6/6 تنظیمـی دفترخانـه 25 
کرمـان از طـرف آقـای ناصـر نـژاد عبداللهـی فرزنـد ماشـااله بـه 
بـا کـد ملـی بـه شـماره 2992086861و بـه شـماره شناسـنامه 
235 صـادره  از کرمـان مالـک ششـدانگ پـلاک صفـر فرعی از 
3866 اصلـی بخـش 2 کرمـان موضـوع سـند مالکیـت بشـماره 
چاپـی 066009 بـه شـماره ثبت 5024 در  دفتـر 48 و صفحه 73 
ثبـت گردیـده اسـت که سـند مالکیـت مفقـود گردیده اسـت لذا 
باسـتناد اصـلاح تبصره یـک اصلاحی ماده 120 آئیـن نامه قانون 
ثبـت مراتـب در یـک نوبـت در تاریخ منـدرج در ذیـل آگهی می 
شـود تـا چنانچـه کسـی مدعـی انجـام معامله نسـبت بـه ملک 
فـوق الذکـر بـا وجود سـند مالكيت نزد خود میباشـد ظرف مدت 
ده روز پـس از انتشـار آگهـی بـه اداره ثبـت شهرسـتان کرمـان 
مراجعـه و اعتـراض خـود را ضمـن ارائـه اصـل سـند مالکیت یا 
سـند معاملـه تسـلیم نمایند والا پـس از مدت مذکور نسـبت به 

صـدور سـند مالکیـت المثنـی اقدام خواهد شـد. 
تاریخ انتشار: 99/7/14

محمود مهدی زاده 
رئیس ثبت اسناد منطقه 2کرمان – م الف916
رونوشت : ستاد اجرایی فرمان امام

اگهی 
احترامـا نظـر بـه اینکه آقـای علی فیضـی فرزند محمدصـادق با کد 

ملـی به شـماره 2980078190 
وبشـماره شناسـنامه  2980078190  صـادره از کرمـان بـا شـماره 
تفویـض وکالـت 3698 – 1399/6/25 و وکالـت بـه شـماره 3588 – 1399/6/6 
تنظیمـی دفترخانـه 25 کرمـان و از طـرف خانـم طاهـره افشـار زرنـدی فرزنـد 
غلامحسـین به شـماره شناسـنامه 30 صادره از زرند مالک ششـدانگ پلاک صفر 
فرعـی از 3865 اصلـی بخـش 2 کرمـان موضـوع سـند مالکیـت بشـماره چاپـی 
0066008 بـه شـماره ثبـت 1087 در دفتـر 12 و صفحـه 139 ثبـت گردیـده اسـت و 
بـا اسـناد رهنـی بـه شـماره 145586- 147836- 152794 بـه ترتیـب در مـورخ 
87/3/28 و 1387/8/6 و 1388/5/29 بـه ترتیـب در مبالـغ 180000000 ریـال بـه 
مـدت 60 مـاه و مـازاد بـه مبلـغ 262000000ریـال بـه مدت 24مـاه و مـازاد به مبلغ 
737750000 ریـال بـه مـدت 36 مـاه در رهن تعاونی اعتبار ثامن الائمه میباشـد و 
سـند مالکیـت مفقود گردیده اسـت لذا باسـتناد اصلاح تبصره یـک اصلاحی ماده 
120 آئیـن نامـه قانـون ثبـت مراتـب در یـک نوبت در تاریـخ منـدرج در ذیل آگهی 
مـی شـود تـا چنانچـه کسـی مدعی انجـام معامله نسـبت به ملـک فـوق الذکر با 
وجـود سـند مالكيـت نـزد خود میباشـد ظـرف مـدت ده روز پس از انتشـار آگهی 
بـه اداره ثبـت شهرسـتان کرمـان مراجعه و اعتراض خـود را ضمن ارائه اصل سـند 
مالکیـت یا سـند معامله تسـلیم نمایند والا پـس از مدت مذکور نسـبت به صدور 

سـند مالکیـت المثنـی اقدام خواهد شـد. 
تاریخ انتشار: 99/7/14

محمود مهدی زاده 
رئیس ثبت اسناد منطقه 2کرمان – م الف917
رونوشت : ستاد اجرایی فرمان امام

اداره کل ثبت اسناد واملاک استان کرمان
اداره ثبت اسناد واملاک حوزه ثبت ملک شهر عنبر آباد 

هیـات موضـوع قانـون تعیین تکلیف وضعیت ثبتـی اراضی 
و سـاختمانهای فاقد سـند رسمی

آگهـی موضـوع مـاده3 قانـون و مـاده 13آئین نامـه قانـون تعیین تکلیف 
برابـررای  رسـمی  فاقدسـند  سـاختمانهای  و  واراضـی  ثبتـی  وضعیـت 
قانـون  موضـوع  اول  شـماره139960319091001052-99/5/28هیات 
تعییـن تکلیـف وضعیـت ثبتی اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی 
مسـتقردرواحد ثبتـی حـوزه ثبـت ملـک شـهر عنبر آبـاد تصرفـات مالکانه 
بلامعـارض متقاضـی آقـای فرهـاد افشـارمنش فرزنـد محمـد بشـماره 
شناسـنامه 3020050251صـادره ازعنبرآبـاد درششـدانگ یـک بـاب خانه به 
مسـاحت 234متـر مربـع پـلاک - فرعـی از47- اصلـی مفـروز و مجزی 
ابـاد عنبرآبـاد  شـده از پـلاک 47- اصلـی قطعـه یـک واقـع دراحمـد 
بخش45کرمـان خریـداری از مالـک رسـمی اقـای غلامحسـین پورحـق 
وردی  محرزگردیـده اسـت.لذا بـه منظـور اطلاع عموم مراتـب دردو نوبت به 
فاصله 15روزآگهی می شـود در صورتی که اشـخاص نسـبت به صدور سـند 
مالکیت متقاضی اعتراضی داشـته باشـند می توانند از تاریخ انتشـاراولین 
آگهـی بـه مـدت دوماه اعتـراض خود را به این اداره تسـلیم و پـس از اخذ 
رسـید، ظـرف مدت یک مـاه از تاریخ تسـلیم اعتراض،دادخواسـت خود را 
بـه مراجـع قضایـی تقدیم نماینـد . بدیهی اسـت در صـورت انقضای مدت 
مذکوروعـدم وصـول اعتراض طبق مقررا ت سـند مالکیت صادر خواهدشـد 
./م الف:2552-   تاریخ انتشـار نوبت اول:99/07/14 – تاریخ انتشـارنوبت 

99/07/28: دوم 
مصیب حیدریان - رئیس ثبت اسناد املاک 

اگهی حصر وراثت  
دادخواسـت  در خصـوص  احترامـا 
تقدیمـی خواهـان  مرجـان جیـب 
توضیـح  بـه خواسـته حصروراثـت 
ابـاد  عزیـز  قنبـری  اسـلام  شـادروان  داده 
3160171930در  ش  ش  بـه  علیمـراد  فرزنـد 
تاریـخ1399/6/20 درنهضـت ابـاد فـوت نمـوده 
ووارث حیـن فـوق عبارتنـد از :1-  فاطمه قنبری 
عزیـز ابـاد فرزند اسـلام 2- نسـیم قنبری عزیز 
ابـاد فرزنـد اسـلام 3-یسـنا قنبـری عزیـز ابـاد 
فرزنـد اسـلام 4- مهدیـس قنبـری عزیـز ابـاد 
متوفـی(5-  دختـر  )فرزنـدان  اسـلام  فرزنـد 
مرجـان جیـب فرزنـد عیسـی )همسـر دائمـی 
متوفـی (6- زهـره خـرم روزان عزیز ابـاد فرزند 
احمـد )مـادر متوفی(لـذا مراتـب یـک نوبت در 
روزنامـه کثیـر الانتشـار محلـی آگهـی میشـود 
چنانچـه کسـی اعتـراض دارد یـا وصیـت نامـه 
ازمتوفـی نـزد اشـخاص باشـد یـک ماه از نشـر 
آگهـی بـه دادگاه تقدیـم دارد والا گواهـی صـادر 

خواهـد شـد .
 رئیس شوراحل اختلاف شماره دو-بهروز عربی 
.مسئول دفتر شعبه شورای حل اختلاف شعبه 
2شورای حل اختلاف شهرستان رودبار جنوب –زهرا 
سالمی –م الف :603
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دوشنبه 14 مهر 1399 کاغذ جنوب

رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزی استان کرمان می گوید در حال حاضر ۱20 هزار نفر در استان کرمان بیکار 
هستند و این در حالی ست که سالانه ۳۵ تا ۳۷ هزار نفر وارد بازار کار می شوند و متقاضی جدید اشتغال هستند.به 
گزارش فردای کرمان به نقل از پایگاه اطلاع رسانی استانداری کرمان، جعفر رودری در کارگروه اقتصادی، اشتغال و 
سرمایه گذاری که دوازدهم مهرماه برگزار شد، بیان کرد: »طبق آخرین آمار، نرخ بیکاری استان کرمان در بهار ۹۹ 
به میزان ۱0.۱ درصد در مقابل ۹.۸ درصد کشور است«.وی ادامه داد: »۱20 هزار نفر تعداد بیکاران استان کرمان 
تخمین زده می شود و سالانه ۳۵ تا ۳۷ هزار نفر وارد بازار کار می شوند که متقاضی جدید اشتغال هستند«.رودری 
اضافه کرد: »۴2 هزار و ۱۵0 فرصت شغلی توسط دستگاه  های اجرایی استان برای امسال تعهد شده که ۱۸ هزار و 
۵۶۷ فرصت شغلی معادل ۴۴ درصد تاکنون ایجاد شده است«.وی افزود: »2۳ هزار و ۸۱۸ نفر بیمه ی بیکاری در 
استان کرمان پرداخت شده است«.مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان نیز در این جلسه بیان کرد: »یک هزار 
و ۱۴0 میلیارد تومان برای استان کرمان تسهیلات کرونا اختصاص داده شده که فقط ۳۸0 میلیارد تومان درخواست 
داشته ایم و ۱۸0 میلیارد تومان این تسهیلات پرداخت شده است«.رضا اسماعیلی افزود: »ستاد ملی کرونا تمدید 
مهلت برای پرداخت این تسهیلات اعمال کرده است، اما بانک ها به مصوبه ی قبلی استناد می کنند و درخواست داریم 

تا بانک ها پرداخت را داشته باشند«.

۱۲۰ هزار نفر در استان کرمان بیکار هستند

رئیس اداره راهداری و حمل نقل جاده ای شهرســتان فاریاب از اجرای هفت طرح راهداری برای 
ایمنی بیشتر محورهای ارتباطی این شهرستان خبر داد.به گزارش ایرنا ، اکبر لطفی روز یکشنبه 
در جمع خبرنگاران زمان اجرای این طرح های راهداری را 2 ماه عنوان کرد و هدف این طرح ها را 
ایجاد ایمنی بیشتر تردد برشمرد.وی حذف ترانشه در حاشیه محور فاریاب - کلکسورک را یکی 
از طرح های راهداری برای ایمنی بیشتر دانســت و اظهار داشت: در این عملیات به منظور تامین 
دید رانندگان عبوری سه هزار و ۵00 متر مکعب خاک برداری انجام و نقاط حادثه خیز این محور 
حذف شد.وی اصلاح و ایجاد شیب شیروانی در محور فاریاب - کهنوج از مسیر کلکسورک محدوده 
روستای مقرب را از دیگر طرح های راهداری عنوان کرد و افزود: این عملیات به طول یک کیلومتر 
با اجرای شیب شیروانی ضمن رفع اختلاف ارتفاع محور در صورت خروج خودرو از مسیر با کمترین 
خسارت و خطر جانی همراه خواهد بود.رئیس اداره راهداری فاریاب اظهار داشت: لکه گیری نقاط 
آسیب دیده بستر ۱2 راه فرعی و اصلی این شهرستان با هدف ایجاد ایمنی حمل نقل با هشت تن 
آسفالت انجام شد.وی نقاط پرخطر اصلاح نشده شهرستان فاریاب را ۱۴ نقطه اعلام کرد و از عملیات 

لکه گیری در این محور های ارتباطی خبر داد.

هفت طرح راهداری برای رفع نقاط حادثه خیز 
فاریاب اجرا شد

اداره کل راه و شــهر سازی جنوب کرمان در بیســت و دومین جشنواره شهید 
رجایی استان کرمان در ســال ۱۳۹۹ با دریافت لوح تقدیر این جشنواره عنوان 
برتر را کسب کرد.به گزارس پایگاه خبری وزارت راه و شهرسازی )جنوب کرمان( 
، محمد ساردویی مدیر کل راه و شهر ســازی جنوب کرمان ضمن تبریک این 
موفقیت به کارکنان این اداره کل گفت : در جشنواره شهید رجایی امسال با همت 
و تلاش کارکنان  مجموعه راه و شهر سازی جنوب کرمان  توانستیم با دریافت 
لوح تقدیر عنوان برتر را در استان کرمان کسب کنیم .وی اظهار داشت : کسب 
این رتبه بر اســاس توجه ویژه این اداره کل به پروژه های عمرانی در در شرایط 
سخت اقتصادی بوده و عملیات اجرایی پروژه ها در این شرایط تعطیل نشده است.

وی همچنین ادامه داد : این اداره کل به دلیل تعامل سازنده با مجموعه مدیریت 
استان عملکرد خوبی از خود نشان داده اســت .وی در پایان از استاندار محترم 
و مدیریت سازمان برنامه و بودجه اســتان و کارکنان اداره کل راه و شهر سازی 

جنوب کرمان در کسب این رتبه تقدیر و تشکر کرد.

کسب عنوان برتر راه و شهر سازی جنوب 
کرمان در جشنواره شهید رجایی 

خبرخبر

رضا سنجری سرپرست معاونت فنی اداره 
کل منابــع طبیعی و آبخیــزداری جنوب 
کرمان گفت: برداشت هرنوع گیاه دارویی و 
صنعتی در عرصه های منابع طبیعی جنوب 
استان کرمان ملزم به دریافت مجوز است.

رضا سنجری سرپرســت معاون فنی اداره 
کل منابــع طبیعی و آبخیــزداری جنوب 
استان کرمان با اعلام اینکه برداشت هر گونه 
گیاه دارویی و صنعتی در عرصه های منابع 
طبیعی و آبخیزداری جنوب استان کرمان 
ملزم به دریافت مجوز اســت، گفت: ا رضا 
سنجری ین منطقه با داشــتن مراتعی در 
سطح یک میلیون و ۹۴۱ هزار و ۹۵۴ هکتار 
و همچنین ۴۸۳ هزار هکتار جنگل دارای 
گیاهان جنگلی و مرتعی خودرو اســت که 
برخی از این گیاهان به صــورت دارویی و 
خوراکی مورد استفاده قرار می گیرد.او افزود: 
برخی از بهره برداران با برداشت های بی رویه و 
غیر اصولی علاوه بر آسیب به مراتع و درختان 
جنگلی، موجب کاهش سطح و توان تولیدی 
و در نهایت نابودی این گیاهان می شــوند.

سنجری حفاظت، احیاء، توسعه و بهره برداری 
را از ارکان اصلی وظایف منابع طبیعی برشمرد 
و تصریح کرد: بهره برداری از گیاهان دارویی 
مراتع، تابع ضوابط خاصی است و بهره برداری 
باید بر اساس یک طرح مدون انجام گیرد، 
در غیر این صورت بهره برداری غیر اصولی 
و بی رویه، سبب تخریب و کاهش پوشش 
گیاهی، فرســایش خاکی و بادی، کاهش 
تولید اکسیژن و آب شیرین و در نهایت باعث 
تبدیل مرتع به بیابان می شود.او بیان داشت: 
دلیل بیشــتر بهره برداری های غیر مجاز، 
آگاهی نداشتن و برداشت به صورت سنتی 
است .ســنجری افزود: اولویت بهره برداری 
از محصولات فرعی جنــگل و مراتع و اخذ 
مجوز های لازم با بهره بــرداران طرح های 
مرتعداری یا دارای پروانه چرای دام، جوامع 
محلی، بهــره برداران عرفی، تشــکل های 
مردم نهاد و فارغ التحصیلان بخش منابع 
طبیعی و کشاورزی اســت تا از این طریق 
انگیزه مشارکت ذینفعان اصلی در حفاظت 

از جنگل ها و مراتع فراهم شود.

کود کشاورزی در 
جنوب کرمان تامین 

شده است
مدیر شرکت خدمات حمایتی کشاورزی 
جنوب کرمان گفت: هیــچ کمبود کود 
شیمیایی کشاورزی در هفت شهرستان 
جنوبی این اســتان وجود ندارد.محمد 
شــریفی روز یکشــنبه در گفت و گو با 
خبرنگار ایرنا اظهار داشــت: با توجه به 
اینکه نرخ فروش کودهای شــیمیایی 
»فســفاته و پتاســه« اخیــرا افزایش 
چشمگیری داشت متاســفانه برخی از 
عاملان توزیع به علت کاهش قابل توجه 
تقاضا از سوی کشــاورزان و همچنین 
نیاز به افزایش سرمایه، از خرید و توزیع 
این نوع کودها خــودداری می کنند.او 
ادامه داد: این موضوع ســبب شــده که 
کمبود این کودهــا با وجــود تامین و 
تدارک آن ها از ســوی شرکت خدمات 
حمایتی کشــاورزی در منطقه مشهود 
باشد.شــریفی گفت: کودهای فسفاته 
و پتاســه به مقدار لازم توســط شرکت 
تدارک و آماده تحویل است لذا کشاورزان 
برای تهیه این کودها می توانند مستقیما 
بــا شــماره های 0۳۴۴۳۳۱۷۸۸۱ - 
0۳۴۴۳۳۱۶۱۶۳ شــرکت خدمــات 
حمایتی کشاورزی جنوب کرمان ارتباط 
برقرار کرده و کودهای مورد نیاز خود را 
خریداری کنند.مدیر شــرکت خدمات 
حمایتی کشاورزی جنوب کرمان با بیان 
اینکه این شــرکت در هفت شهرستان 
جنوبی کرمان فعالیــت می کند، گفت: 
این شرکت ۴۸ کارگزار بخش خصوصی 
در هفت شهرستان جنوبی دارد که وظیفه 
توزیع کود را بین کشــاورزان منطقه بر 
عهده دارند.وی به عملکرد سال گذشته 
شــرکت خدمات حمایتی کشــاورزی 
جنوب کرمان اشاره کرد و از توزیع چهار 
هزار و ۵00 تن کود فسفاته و سه هزار تن 
کود پتاســه در منطقه خبر داد.شریفی 
همچنین از توزیع بیش از ۹ هزار تنُ کود 
شیمیایی با نرخ دولتی در هفت شهرستان 
جنوبی این استان خبر داد و گفت: این 
میزان کود طی نیم سال اول سال جاری 
توزیع شد.وی افزود: امسال یازده هزار و 
۱20 تن کود ازته تدارک دیده شــد که 
از این میزان بیش از ۹ هزار تن تا کنون 
توزیع شده و مابقی نیز آماده تحویل است.

کشاورزان هفت شهرستان جنوبی استان 
کرمان در صورت مشــاهده عرضه کود 
خارج از شبکه، گرانفروشی و نارضایتی از 
توزیع،  موضوع را به شماره ۴۳۳۱۶۱۶۳ 
گزارش دهند تا در کمترین زمان ممکن 

به تخلفات رسیدگی شود.

نجمه سعیدی / تابستان سال گذشته بود که 
کلنگ بیمارستان 220 تختخوابی کهنوج به 
زمین خورد، این کنگ را سعید نمکی وزیر 
بهداشت در سفر خود به شهرستان های 
جنوبی کشور بر زمین زده و گفته بود :  پروژه 
ساخت این بیمارستان با اعتبار ۹0 میلیارد ریال 
شروع شده است. اما از سال گذشته تاکنون انگار 
کار قابل توجه ای برای این پروژه انجام نشده 
و حتی زمزمه های توقف طرح هم به گوش 
میرسد، طرحی که بر اساس نیاز منطقه  تعریف 
شده و بر اجرای آن هم تاکید شده است، در 
ادامه این گزارش نتیجه جستجوهای کاغذ 
وطن از وضعیت  طرح ساخت  بیمارستان 220 

تختخوابی کهنوج را میخوانید.
مکان مناسب تر را مشخص کنند

وحدت عیدی فرماندار شهرستان کهنوج در 
مورد وضعیت طرح بیمارستان 220 تختخوابی 
کهنوج به ما گفت:  «این پروژه از سوی وزارت 
بهداشت تایید  شده  و بودجه آن هم در بودجه 
عمومی دولت در نظر گرفته  شده و مراحل 
ابتدایی طرح هم انجام شده است  و پروژه باید 
اجرایی شود .«   عیدی در مورد چالشی که این 
طرح با آن مواجه است، گفت: »محل اجرای این 
پروژه هم  توسط کارشناس تعیین شده است اما 
اکنون می گویند مکان اجرا مناسب نیست. وی 
ادامه داد: وقتی می گویند مکان طرح مناسب 
نیست باید برای  اجرا جای جدید  و بهتری را 
معرفی کنند، نه فقط مکان تایید شدۀ را  رد 
کنند. یک مکان هم معرفی کردند اما آن  زمین 
جدیدی هم که معرفی کرده اند ، صاحب دارد 
و متعلق به  سازمان  دیگری است و اگر حتی  

آن سازمان به وا گذاری موافقت کند حداقل 
این جریان، دو سال طول می کشد.« عیدی 
تاکید کرد: »علوم پزشکی اشراف کامل تری بر 
وضعیت این طرح دارد و باید برای وضعیت آن 

از دکتر مکارم سوال پرسیده شود.«
  طرح بیمارستان ۲۲۰  تختخوابی  کهنوج 

پروژه ای ملی است
دکتر مکارم رییس دانشگاه علوم پزشکی 
جیرفت درباره توقف طرح ساخت بیمارستان 
220 تختخوابی کهنوج به کاغذ وطن گفت:» 
این طرح متوقف نشده فقط در بحث زمین 
این پروژه ، اختلاف نظری پیش آمده است. 
نماینده مردم ۵ گنج که در مجلس حضور دارد، 
گفته است، یک زمین دیگری  باید برای این 
طرح معرفی شود، قرار است پیشنهاد بدهند تا 
بررسی شود و اگر وزارت خانه تایید کرد ، مکان 
طرح تغییر کند.» دکتر مکارم ادامه داد:» یک 
زمینی را هم  آقای شکراللهی پیشنهاد داده اند 
که داخل شهر  است اما انگار در اختیار یکی 

دیگر از نهاد ها است  اگر  آن  نهاد موافقت کنند 
و  و به این طرح داده شود ما هم مشکلی نداریم.

اگر هم موافقت نکنند، کار روی همان  زمین 
قبلی طرح  شروع می شود و اعتبار هم دارد 
و حتی کار انتخاب مشاورش هم انجام شده 
است.« رئیس علوم پزشکی جیرفت ادامه داد: 
»این پروژه جزء پروژه های ملی است و مجری 
آن هم شهرسازی است و ما نهاد بهره بردار 
هستیم و در پروژه های ملی ، هیچ مداخله ای 
نداریم و فقط می توانیم پیگیری کنیم.«  دکتر 
مکارم رییس دانشگاه علوم پزشکی جیرفت در 
پایان خاطر نشان کرد: »آقای نماینده گفته که 
پیگیری لازم را  برای زمین جدید انجام می 
دهند. در هر صورت این طرح اجرا  می شود چه 
در مکان جدید و چه همان زمین قبلی ای که 
مشخص شده بود.« خبرنگار کاغذ وطن علیرغم 
تلاش زیادی که انجام داد ، نتوانست در اینباره  
با منصور شکراللهی نماینده پنج شهرستان 

جنوبی صحبت کند.

مرضیه قاضی زاده- قیمت جهانی خرما حدود 
یک دلار است،با این حال قیمت خرما در بهترین 
20 هزار تومان نیست.سوال  حالت بیش از
اینجاست که این فاصله قیمتی تا 2۹ هزار 
تومان به جیب چه کسی می رود؟مرضیه قاضی 
زاده-قیمت جهانی خرما  حدود یک دلار است،با 
این حال قیمت خرما در بهترین حالت  بیش 
از20 هزار تومان نیست. سوال اینجاست که 
این فاصله قیمتی تا 2۹ هزار تومان به جیب چه 
کسی می رود؟ دبیر انجمن ملی خرمای ایران 
در پاسخ  به این سوال می گوید: بدیهی است که 
با وجود افزایش هزینه تولید و افزایش قیمت 
دلار،یک افزایش قیمتی در خرید خرما صورت 

گیرد و در ده روز اخیر این اتفاق افتاده است.
قیمت خرما تا ۲۴ هزار تومان جای رشد 

دارد
مقداد تکلوزاده در خصوص چرایی  شکاف 
قیمتی خرید خرما از کشاورز و قیمت صادراتی 
آن می گوید:میانگین جهانی قیمت خرما یک 
دلار است اما این موضوع  صرفا برای بازارهای 
اروپایی و جنوب شرق آسیا که صادراتشان 
به دلا راست.به گفته تکلوزاده بخش عظیمی 
از صادرات خرما  به کشورهای همجوار مثل 
پاکستان و افغانستان صورت می گیرد که این 
صادرات ریالی است و حتی در برخی از موارد 
از مراجع غر رسمی خارج می شود.او معتقد 
است که اگر موانع صادراتی همچون تعلیق 
کارت بازرگانی تجار و پیمان سپاری ارزی  
برطرف شود قیمت خرما  به 2۴ هزار تومان 

هم می رسد. 
سهم تجار از سود صادرات خرما چند 

درصد است؟
 دبیر انجمن ملی خرمای ایران در پاسخ به این 
پرسش که سهم تجار خرما از سود صادرات 
پسته چند درصد است، می گوید:تقریبا ۱۸ نفر 
از نمایندگان سازمان های دولتی تولید کننده 
خرما هستند.حتی در جلسه ای که با  نمایندگان 
مجلس شورای اسلامی تشکیل شد، صحبت این 
بود تا صادرکنندگان سودشان را کمتر کنند.او 
در ادامه می گوید:دوستان اگر در محصولات 
کشاورزی بررسی بیشتری داشته باشند متوجه 
خواهند شد که سهم تجار از صادرات محصولات 
کشاورزی همچون خرما و پسته  بین ۵ الی ۶ 
درصد تا نهایتا ۱0 درصد است .دبیر انجمن ملی 
خرمای ایران توضیح می دهد:بازگشت ارز با 
نرخ نیمایی و با نرخ های دوسال پیش برای تجار 
هزینه ایجاد کرده است، در کنار آن دوستان 
نمی توانند به طور رسمی ارز را وارد کشور کنند 
و بایستی از طریق صرافی ها و روش ها مختلف 
این کار را انجام دهند که تمامی این ها به اضافه 

افزایش هزینه های حمل و نقل برای تجار ایجاد 
هزینه کرده است.

کارت بازرگانی تجار تعلیق شود، خرما از 
قیمت می افتد

عضو هیئت رئیسه انجمن ملی خرمای ایران  
نیز با اشاره به روند قیمتی دلار و خرما در 
سال گذشته می گوید: سال گذشته قیمت 
خرمای مضافتی بم حول و هوش ۱۴ تا ۱۵هزار 
تومان بود و دلار روی ۱2هزار تومان.دلار 
رشد داشت اما دیگر خرما قیمتش افزایش 
نیافت، چرا که دیگر فصل صادرات نبود.حسین 
اکبری در خصوص قیمت خرمای امسال می 
گوید:امسال فصل برداشت مصادف با شروع 
کار صادرکنندگان بود و افزایش  نرخ دلار بود،  
قیمت از ۱۵ هزار تومان شروع شد  و همچنان  
نیر با افزایش نرخ دلار افزایش یافته است.

اکبری  می گوید اگر صادرات ادامه  داشته 
باشیم افزایش قیمت ناشی از افزایش نرخ ارز را 

شاهد خواهیم بود .

پیش بینی افزایش قیمت خرما
چند درصد از سود صادرات خرما به جیب تجار می رود؟

کلنگ بیمارستان کهنوج  بر  زمینی خورده که پَسند نیست
*مکارم رییس علوم پزشکی جیرفت: اعتبار اجرای پروژه بیمارســتان 220 تختخوابی کهنوج مشخص شده اما نماینده پنج 

شهرستان جنوبی  پیشنهاد تغییر محل اجرای طرح را داده است
*عیدی فرماندار کهنوج: زمین پیشنهادی جدید برای طرح بیمارستان 220 تختخوابی شهرستان، متعلق به سازمان دیگری است 

و برای اجرای طرح در مکان جدید، باید موافقت صاحب زمین گرفته شود

مدیر اتاق بازرگانی جنوب کرمان با بیان اینکه مهارت، حلقه 
مفقوده بنگاه های اقتصادی است گفت: یکی از معظلات امروز 
جامعه و بنگاه های اقتصادی نبود نیروهای مهارت دیده است.  
نعقاد تفاهم نامه  لبارزی شامگاه شنبه در آیین ا عباس جبا
همکاری مشترک بین اتاق بازرگانی جنوب استان کرمان و 
اداره فنی و حرفه ای شهرستان جیرفت با بیان اینکه سیستم  
رتباط بیشتر بین  آموزشی کشور مهارت محور نیست بر ا
صنعت و دانشگاه تاکید کرد.وی هدف از انعقاد تفاهم نامه بین 
مجموعه اتاق بازرگانی جنوب کرمان و اداره فنی و حرفه ای 
را تامین نیروی مهارت دیده عنوان کرد.رئیس اداره فنی و 
ز آمادگی این مجموعه با  حرفه ای شهرستان جیرفت هم ا
تاق بازرگانی در زمینه تربیت نیروهای متخصص خبر داد  ا
و گفت: سال گذشته 200 نفر آموزش های گازرسانی را فرا 
گرفتند که ۹۸ درصد این افراد جذب بازار کار شدند.وی ارائه 
آموزش وسایل گاز سوز را نیاز ضروری امروز بازار کار منطقه 
جنوب کرمان عنوان کرد و گفت: با همکاری اتاق بازرگانی 
تاق بازرگانی  یی ا مدیر اجرا ئه می شود. را ین آموزش ها ا ا
ا  ین تفاهم نامه ر نعقاد ا ز ا جنوب استان کرمان نیز هدف ا
ارتقای صلاحیت های فنی و حرفه ای، توانمندسازی نیروهای 
ر، توسعه فرهنگ مهارت آموزی و  متخصص و جویای کا
افزایش بهره وری از طریق آموزش های عملی و کاربردی و 
استفاده حداکثری از برنامه ها و توانمندی های این دستگاه ها 
اعلام کرد.علی محبان ایجاد همکاری دوجانبه برای شناسایی 
و اجرای آموزش صنایع و حرفه ها با موضوعات مورد نیاز 
منطقه، همکاری در اجرای شبکه یکپارچه آموزش با هدف 
ئی و اجرای  ر هدف، شناسا زا ئه خدمات آموزشی به با ا ر ا
آموزش های فنی و حرفه ای در منطقه، استفاده از توانمندی 
طرفین به منظور توسعه آموزش های مهارتی و ایجاد بستر 
ین تفاهم نامه  ز اهداف دیگر ا اشتغال مبتنی بر مهارت را ا
و تهیه لیست نیازسنجی های منطقه برای تدوین  ا نست. دا
برنامه های آموزشی، معرفی افراد جهت دریافت دوره های 
آموزشی بر اساس نیاز سنجی، همکاری در راستای برگزاری 
ز منابع و  فق با تامین بخشی ا دوره های آموزشی مورد توا
تاق  نات مورد نیاز و معرفی اساتید بومی مورد تایید ا مکا ا
بازرگانی را از تعهدات اتاق بازرگانی عنوان کرد.مدیر اجرایی 
ئه و تامین بخشی از  را تاق بازرگانی جنوب استان کرمان ا ا
فزاری مورد نیاز  فزاری و نرم ا مکانات و تجهیزات سخت ا ا
برای اجرای دوره های آموزشی، تامین مکان برای برگزاری 
ز نیروهای مدرس بومی منطقه، تامین  ، استفاده ا دوره ها
نیروهای مدرس بر اساس نیازسنجی های دوره ها از مربیان در 
اختیار سازمان فنی و حرفه ای، فرآهم نمودن فضای آموزشی 
استاندارد بر اساس توافق طرفین، ارایه خدمات آموزشی با 
کیفیت و گواهینامه های معتبر به مهارت آموزان و استفاده 
از بیمه حوادث برای کارآموزان در محل کارگاه های فنی و 

حرفه ای را از تعهدات اداره فنی و حرفه ای دانست.  

جنوب کرمان در مسیر توسعه 
فرهنگ مهارت آموزی

برداشت از عرصه های 
جنگلی جنوب کرمان 
ملزم به دریافت مجوز

رنا
: ای

س
عک

کاغذ جنوب

اگـر چـه اتـاق کرمان سـفت و سـخت پـای تجـارت با 
افغانستان و پاکسـتان ایسـتاده اسـت اما تجار کرمانی 
معتقدند کـه تجارت با این دو کشـور توجیـه اقتصادی 
ندارد.۴00میلیـون دلار، هـدف بلنـد پروازانـه اتـاق 
بازرگانی کرمان برای صادرات با افغانسـتان و پاکستان 
اسـت. این در حالی اسـت که در سال گذشـته صادرات 
اسـتان بـه افغانسـتان ۱0میلیـون دلار و به پاکسـتان 
۴0میلیـون دلار بـوده اسـت.جزئیات تجـارت خارجی 
ایـران نشـان مـی دهـد کـه مقاصـد اصلـی صادراتـی 
ایران، همچنان چیـن بـا 2۸درصد،عراق بـا 22 درصد 
و امـارات متحـده عربی بـا ۱۴ درصـد است.بررسـی ها 
نشـان می دهد کـه سـهم افغانسـتان از بـازار صادراتی 
ایـران ۸درصد اسـت و بخـش غالب ایـن صـادرات نیز 
با اسـتان خراسـان رضوی انجام شـده اسـت. اسـتانی 
کـه پیـش از ایـن ۱۵ نفـر از صادرکننـدگان بـه دلیل 
تخلفـات ارزی بازداشـت شـدند و 200کارت بازرگانی 
این اسـتان نیز بـه حالـت تعلیـق درآمده اسـت.برخی 
صادرکنندگان این اسـتان مـی گویند نتوانسـتند دلار 
را بـه کشـور بیاورند امـا به جـای آن ریـال آوردنـد، اما 
یک مقـام مسـئول از شـمار بـالای مسـتضعفانی خبر 
مـی دهـد کـه کارت هـای بازرگانـی یکبـار مصـرف 
برایشـان صـادر شـده و بـا اسـم آن ها صـادرات شـده 
اسـت.با ایـن حـال  اتـاق کرمـان سـفت و سـخت پای 
تجـارت بـا ایـن دو کشـور ایسـتاده اسـت. ایـن را مـی 
شـود از دعوت سرکنسـول و سـفرای این دو کشـور به 
اتـاق کرمـان در روزهای اخیـر و ایجـاد اتاق مشـترک 
افغانسـتان و کرمـان فهمید.تجـارت بـا افغانسـتان و 
پاکسـتان توجیـه اقتصـادی نداردیکـی از تجـار بزرگ 
خرمـا اما می گویـد، تجـارت با افغانسـتان و پاکسـتان 
توجیـه اقتصـادی نـدارد. بـه گفتـه حامـد بدرآبـادی  
خرید تجار افغانی و پاکسـتانی از سـر باغ اسـت و عملا 
هیـچ واسـطه و یـا صادرکننـده ای در این میـان وجود 
ندارد.بدرآبـادی در ایـن رابطه بـه کرمان نو،مـی گوید: 
با توجه بـه اینکه قیمت تمام شـده کالای  تاجـر ایرانی 
بـا قیمـت تمـام شـده کالای  تاجـر افغانـی تا لـب مرز 
تقریبا برابر می شـود و در کشـور افغانسـتان نیز مسلما 
مزیت بـا تاجر افغانسـتانی اسـت، تجارت با این کشـور 

چندان اقتصادی نیسـت.به گفتـه او این مسـئله صرفا 
مربوط بـه خرمـا یـا پسـته نیسـت. بدرآبادی تشـریح 
مـی کند:تاجـر افغانـی مسـتقیم از کارخانـه سـیمان، 
سیمان می خرد و یا از فولاد سـیرجان، مستقیما فولاد 
میخـرد  و عمـلا صادرکننده واسـطی این وسـط وجود 
ندارد.ایـن تاجر خرمـا با اشـاره به حضـور پاییـن تجار 
ایرانی در جلسـات حضوری و مجـازی که اتـاق با تجار 
افغانسـتانی دارد،می گوید:حتـی در نمایشـگاه دائمی 
کابل کـه اتـاق بازرگانی کرمـان پیشـنهاد داد تـا تجار 
ایرانی حضـور یابنـد، تجار اسـتقبال نکردند چـرا که از 
نظر آن ها ایـن کار هزینـه اضافه بود.به گفتـه این تاجر 
خرما بازار اصلـی صادراتی خرما هم اکنون کشـورهای 

حـوزه CIS،روسـیه، هنـد و عراق اسـت.
تجـارت بـا افغـان هـا مـوردی اسـت و دوام 

د ر ا ند
سـایر تجار کرمانـی در حـوزه های پسـته و محصولات 
کشـاورزی نیز رغبتـی بـرای تجارت بـا این دو کشـور 
ندارنـد. چنانچه محمـد صالحی، رئیس هیئت رئیسـه 
انجمن پسته ایران این دو کشـور در بازارهای صادراتی 
اش نیسـت و هـم اکنـون تمرکـز اصلـی بـرای فروش 
پسـته در بازارهای اروپایی،چین و روسـیه و کشورهای 
عربـی و هند اسـت.محمد علی کیخـا، کشـاورز و تاجر 
بـزرگ محصـولات جالیـزی و گلخانـه ای در خصوص 
عـدم تجـارت و سـرمایه گـذاری در بـازار افغانسـتان و 
پاکسـتان، مـی گوید:تجـارت با افغانسـتان نسـبت به 
خیلی از کشـورهایی که تجارت بـا آن هـا از روی نظم، 
انضبـاط و اصـول پیـش مـی رود، متفـاوت اسـت. اولا 
افغان هـا کالاهـا را از از محل تولیـد که اکثرا یا سـر باغ 
اسـت و یـا درب کارخانـه اسـت، بـا ارزان تریـن قیمت 
خریـداری مـی کننـد و دومـا تجـارت بـا آن هـا اکثرا 
مـوردی اسـت و دوام چندانـی ندارد.کیخـا ادامـه مـی 
دهد:مسـائل مرزی و بین المللی این دو کشـور چندان  
از روی اصول نیسـت که بتوان با یک برنامـه ریزی بلند 
مدت بر روی بازار این دو کشـور حسـاب کـرد. بنده در 
طی جلسـاتی که در اتاق بازرگانی با تجار آن دو کشـور 
داشـتم، متوجه شـدم که امید زیادی به معاملـه با این 

دو کشـور نیست.
صـادرات واقعـی، در تجـارت با افغانسـتان 

صـورت نمـی گیرد

به گفته صادرکننـدگان کرمانی، عملا صـادرات واقعی 
به افغانسـتان و یا پاکسـتان صورت نمـی گیرد.مراحل 
کار بدین شـکل اسـت که تجار افغانسـتانی با حضور بر 
سـر باغات و یـا مبدا تولیـد هـر کالایی،با قیمـت ریالی 
خرید انجام می دهند و سـپس از کارت هـای بازرگانی 
متفرقـه که متعلق به خودشـان نیسـت بـرای صادرات 
اسـتفاده مـی کنند.این مسـئله ای اسـت کـه پیش از 
ایـن دبیـر اتـاق بازرگانـی کرمانی نیـز به صـورت گذرا 
بـه آن اشـاره کـرده بود.مقـداد تکلـوزاده گفته بـود،در 
دو مـاه اخیـر در حـوزه صـادرات خرمـا و تجـارت بـا 
افغانسـتان تاثیـر عمیقـی اتفـاق نیفتـاده اسـت، بلکه 
تجار افغانسـتانی بـا توجه بـه افزایش قیمـت ارز راغب 
به همـکاری و تجـارت بـا ایران شـدند چـرا کـه آن ها 
بـه ریـال خریـد مـی کنند.تکلـوزاده البتـه ایـن را هم 
اضافه کـرده بـود که اگـر چـه در روزهـای گذشـته به 
دلیـل افزایش قیمـت ارز،تجـار افغانسـتانی بـه خرید 
محصـولات ایرانی ترغیب شـده اند اما بعضـا این خرید 
حتـی به صـورت غیـر قانونـی و غیـر مجاز هـم صورت 

مـی گرفته اسـت.
به جـای بازار افغانسـتان پاکسـتان، به دنبال 

مراوده بیشـتر با عراق باشـیم
اگر چه اتـاق کرمان به دنبـال احداث شـرکت مدیریت 
صـادرات ویـژه تجارت بـا افغانسـتان اسـت و آن را یک 
نیاز ضـروری مـی داند.امـا تجـار کرمانـی معتقدند که 

اگر به جـای تمرکـز بـر این دو کشـور اتـاق کرمـان به 
سـمت تسـهیل مراودات تجاری با عراق مـی رفت، ثمر 
بخش تـر بود.به گفتـه بازرگانـان کرمانی، تجـار عراقی 
در مقایسـه بـا تجـار افغانسـتانی و پاکسـتانی کمتر به 
ایـران می آینـد و بیشـتر می تـوان بـر روی تجـارت بر 

این دو کشـور حسـاب کرد. 
تجار انسجام داشته باشـند و محصولات را به 

ریال به افغان ها نفروشـند
رئیس اتـاق بازرگانـی وصنایـع و معادن کرمـان اما می 
گوید که هر بـازاری که پسـته و محصولات کشـاورزی 
را با قیمت خوب بخـرد و امکان انتقال داشـته باشـد را 
نمی تـوان از نظـر دور داشـت .مهـدی طبیـب زاده در 
پاسـخ به این ادعاکـه تجارت با افغانسـتان و پاکسـتان 
صرفـه اقتصـادی نـدارد، مـی گوید:مـا خودمـان نباید 
کالاها را بـه قیمت ریالـی به افغـان ها بفروشـیم. تجار 
باید انسـجام داشـته باشـند و از منافع خودشـان دفاع 
کننـد، چـرا کـه  بـه هـر حـال هـر کسـی مـی خواهد 
حداکثر منافـع را به دسـت آورد.بـه گفته طبیـب زاده 
سـهم اسـتان کرمان از صادرات حدود۳میلیارد دلاری 
کشـور به افغانسـتان ۱0میلیون دلار اسـت و بیشترین 
سـهم نیز مربوط به خراسـان با 2.۳میلیارد دلار اسـت.

او ادامـه مـی دهـد: اسـتانداردهای زندگـی در کشـور 
افغانسـتان بالاتر رفته اسـت و درآمد ها اضافه شده، لذا  

می توانیـم روی بـازار این کشـور فکـر کنیم.

 تجار کرمانی: صادرات به افغانستان، توجیه اقتصادی ندارد
اگر چه اتاق کرمان سفت و سخت پای تجارت با افغانستان و پاکستان ایستاده است اما تجار کرمانی معتقدند که تجارت با این دو کشور 

توجیه اقتصادی ندارد.

گزارش
کرمان نو

تجارت با افغانستان در برنامۀ اتاق بازرگانی استان است
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ترجمه: مهدی سحابی
ــه  ــب ک ــت. ش ــدر درآری س ــت، کار پ ــا، طباب کار م
می شــود او هــم رُســش کشیده ســت. تقریبــا 
همــه ســوال هایی می کننــد کــه آدم را خســته 
می کنــد. چــه فایــده کــه تــر و فــرز کار کنــی، 
ــخه را  ــات نس ــه جزئی ــار هم ــت ب ــد بیس ــون بای چ
ــه  ــد از ایــن کــه آدم را ب ــذت می برن شــرح بدهــی. ل
حــرف بکشــند، جــان آدم را بــه لبــش برســانند هــر 
ــد،  ــی گــوش نمی دهن ــه  بکن ــه و سفارشــی ک توصی
عیــن خیالشــان نیســت. امــا می ترســند کــه 
ــی،  ــت نکش ــان زحم ــی براش ــدازه کاف ــه ان ــادا ب مب
ــه  ــد؛ بل ــاری می کنن ــتر پافش ــان بیش ــرای اطمین ب
ــت مالی  ــون دس ــش خ ــوژی، آزمای ــش، رادیول بادک
ــز  ــری همه چی ــن اندازه گی ــا پائی ــالا ت ــه از ب و معاین
ــی  ــتن س ــا گوس ــرف ه ــن مزخ ــون و از ای ــار خ فش
ــت  ــیون« کارش طباب ــه در »ژونکس ــت ک ــال اس س
اســت.  حــالا کــه فکــرش را می کنــم، یــک روز 
صبــح بایــد همــه ایــن مریض هــام را بفرســتم 
کشــتارگاه »ویلــت« کــه برونــد و خــون گــرم 

بخورنــد.

روی خاکِ لبِ یک جاده چنان می رفتی
جای پای تو درین عکس، عجب جائی 

بود
فاطمه سادات بحرینی

عکس: جلال سپهر

عکس نوشت کافه کتاب

اتفاق

  در اینستاگرام چه خبر  در اینستاگرام چه خبر 

         در توییتر چه می گویند؟

تله- سحر ذکریا
همه چی از دور قشنگه حتی آدما،  نزدیک که می شی بدجوری گندش در میاد.

دیالوگ
درخت گردو

فیلم »درخت گردو« به کارگردانی محمد حسین مهدویان فقط یک هفته اکران 
می شود تا احتمالا به عنوان یکی از گزینه های معرفی به اسکار واجد شرایط باشد.

فیلم
»پرواز لالایی ها« 

همزمان با شروع »هفته ملی کودک«، فراخوان مهرواره ملی »پرواز لالایی ها« 
منتشر شد.

فرهنگی

دبیرخانه انجمن نویســندگان عامه پســند اســامی 
راه یافتگان به مرحله دوم جایزه »لیلی« را اعلام کرد.

فیلم »درخت گردو« فقط یک هفته اکران می شــود تا 
احتمالا به عنوان یکی از گزینه های معرفی به اســکار 

واجد شرایط باشد.

سی وششمین جشــنواره موســیقی فجر رقابتی هم 
می شود. فراخوان های بخش های مختلف این جشنواره 

به زودی منتشر می شود.

جنگل جیغ مشهد
روستای سربرج یکی از توابع منطقه طرقبه 

در شهرستان مشهد به دلیل داشتن پدیده ای 
وحشتناک»جنگل جیغ«، سالانه گردشگران زیادی را به سمت خود جذب 

می کند. روزها در این جنگل همه چیز کاملا عادی است. شب هنگام اما 
صدایی عجیب و وحشتناک از درختان این جنگل به گوش می رسد.

طرح تحول بازار و صنعت خودرو 
سبک

ایزدخواه نماینده مردم تهران گفته: طرح تحول 
بازار و صنعت خودرو سبک در کمیسیون صنایع و معادن رای آورده و قرار 

است مکانیزم تنظیم و فروش خودرو را به صورت ساختاری اصلاح کنیم

سال گذشته در چنین روزی از ضرورت 
راه اندازی شرکت مدیریت صادرات در جنوب 

کرمان برای شما  در »کاغذ وطن« نوشتیم.

جاذبه

صنایع

سال گشت

درآمد نفتی دولت های جمهوری اسلامی
1313_irna از صفحه

در تیم استقلال چه خبر است؟
tasnim از صفحه

آوای محلی           

 یوَاری  فِتنَه  کُوتِه  رَندَ رَندوم

 مُنَم برِنو بَ کَنگُم راه  ابَنَدوم

 ادَوزُم آسمون وَرگُردَه ی خاک

بَ خاطِر    دلبَرِ  بالا بلََندوم

شاعر :مهدی جلالی

 چِشونی رَنگ دریای شمالِ
 سپـاهِ خَنـجری جای مـناله

 سَرِ کُهتی مثِ کُنگِ مُـضَـوتی

سُرونی شَهدِ خُرمای گوردیاله

شاعر : یوسف مجیدی

 فدای شاخ ابروی کمانیت ...

 سه ساله که دلوم بوده روانیت ...

 عزیزی ، مهربونی ، مثل ماهی ...

جوانی مو نذر نوجوانیت ...

شاعر : سعید سالمی
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ماندگاری ویروس کرونا بر روی سطوح صاف  و صیقلی بیشتر است 

در شرایط جنگی قرار داریم

کارشناس ستاد مقابله با کرونا دانشگاه علوم پزشکی کرمان بیان کرد: هر چه سطوح صاف تر و صیقلی تر 
باشد میزان ماندگاری ویروس بیشتر است و تجربه نشان داده است که ویروس کرونا روی سطوح زبر 
کمتر ماندگاری دارد اما در مجموع این ویروس بر روی سطوح استیل تا ۱0 روز، بر روی سطح آینه ای 
تا یک هفته، بر روی پارچه تا 2 روز، بر روی سطوح سکه و ظروف آشپرخانه تا یک روز، بر روی کاغذ، 
روزنامه، اسکناس، طلا، جواهرات و سرامیک تا ۵ روز، بر روی مقوا تا یک روز و بر روی سطوح پلاستیکی 

مثل بطری ها 2 تا ۳ روز باقی خواهد ماند.
دکتر "سعید صحبتی" در گفت و گو با ایسنا با اشاره به وضعیت شیوع ویروس کرونا در استان کرمان 
گفت: متاسفانه کماکان استان کرمان در وضعیت قرمز کرونایی است ضمن آنکه باید به این موضوع 
نیز توجه داشت که کل کشور هم اکنون در وضعیت قرمز به سر می برند. وی با اشاره به فصل سرما و 
همزمانی ویروس آنفلوآنزا و کرونا اظهار کرد: با شروع فصل پاییز و آغاز سرما و همچنین بسته شدن 
پنجره ها، شرایط قطعا بحرانی تر خواهد شد و می توان عنوان کرد که تقریبا در شرایط جنگی قرار داریم 
و متاسفانه روزانه شاهد جان باختن تعدادی از هم استانی هایمان در اثر ابتلا به ویروس کرونا هستیم و 

هم اکنون نیز حدود ۱۸0 بیمار کرونایی در بیمارستان های شهر کرمان بستری هستند.
کارشناس ستاد مقابله با کرونا دانشگاه علوم پزشکی کرمان به موضوع نحوه انتقال بیماری کووید 
۱۹ اشاره و بیان کرد: اصول انتقال بیماری در شرایط کنونی با اصولی که در ابتدای شیوع بیماری 
اعلام شده بود تغییری پیدا نکرده است. بیماری کووید ۱۹ یک بیماری تنفسی است و از طریق 
ریز قطرات تنفسی و همچنین در تماس های نزدیک و طولانی مدت افراد با یکدیگر در فضاهای 
کوچک و بسته مانند اتومبیل و از طریق هوا منتقل می شود. وی با بیان اینکه ویروس کرونا قابلیت 
ماندگاری در هوا به مدت یک ساعت در فضاهای بسته و کوچک را دارد تصریح کرد: در اماکن 
عمومی و بزرگ از طریق لمس سطوح آلوده و ترشحات مستقیم به داخل مخاط بینی و دهان 
احتمال انتقال ویروس و بیماری وجود دارد بنابراین علاوه بر استفاده از ماسک باید شست و شوی 
مرتب دست ها و رعایت فاصله گذاری فیزیکی را باید در نظر گرفت. این پزشک اظهار کرد: ماسک 
فقط از دهان و بینی محافظت می کند ولی در برخی اوقات ویروس از طریق دست هایی که در تماس 
با سطوح آلوده بوده و فردی ممکن است این دست های آلوده را به چشم، دهان و یا بینی بزند، منتقل 
می شود بنابرانی ماسک به تنهای نمی تواند ما را از بیماری کووید ۱۹ مصون کند. صحبتی از میزان 
ماندگاری ویروس کرونا سخن به میان آورد و ماندگاری ویروس را به دما و مدت زمان در معرض 
این ویروس وابسته دانست و بیان کرد: هر چه دما پایین تر باشد زمان ماندگاری ویروس نیز بیشتر 
خواهد بود. وی با بیان این مطلب که به صورت عموم باید همه سطوح را آلوده فرض کنیم، اظهار 
کرد: در صورتی که به سطوحی دست زدیم باید بلافاصله دست ها را با آب و صابون یا محلول های 
ضدعفونی کننده تمیز کرده و تا زمان تمیز نکردن دست ها به هیچ وجه دست ها را به چشم، بینی و 
دهانمان نزنید. کارشناس ستاد مقابله با کرونا دانشگاه علوم پزشکی کرمان بیان کرد: هر چه سطوح 
صاف تر و صیقلی تر باشد میزان ماندگاری ویروس بیشتر است و تجربه نشان داده است که ویروس 
کرونا روی سطوح زبر کمتر ماندگاری دارد به  طوری  که در سطوح استیل تا ۱0 روز، روی سطح 
آینه تا یک هفته، پارچه تا 2 روز، روی سطوح سکه و ظروف آشپرخانه تا یک روز، کاغذ، روزنامه، 
اسکناس، طلا، جواهرات و سرامیک تا ۵ روز، بر روی مقواها یک روز و روی سطوح پلاستیکی مثل 
بطری ها این ویروس 2 تا ۳ روز باقی خواهد ماند. وی با تاکید برآنکه یکسری سطوح را به عنوان 
سطوح آلود همواره در نظر بگیرید، تصریح کرد: دستگیره درب های مشترک، دکمه های آسانسور، 
گوشی تلفن، عابربانک ها، کیبورد کامپیوتر و ... سطوح بالقوه آلوده به ویروس کرونا هستند که 
باید همواره پس از تماس با این سطوح دست ها را ضدعفونی کرد. صحبتی ضد عفونی کردن را با 
گندزدایی کردن متفاوت دانست و اظهار کرد: محلول های ضدعفونی کننده پایه الکلی دارند و برای 
سطوح جاندار استفاده می شوند اما محلول های گندزدایی پایه کلر داشته و برای پاک کردن ویروس 
از سطوح بی جان استفاده می شوند. کارشناس ستاد مقابله با کرونا دانشگاه علوم پزشکی کرمان 
تاکید کرد: توصیه اکید می شود حتی الامکان در خریدها از سکه، اسکناس و پول نقد استفاده نکرده 
و پرداخت ها را از روش های الکترونیکی انجام دهید ضمن آنکه تاکید می شود در موراد استثنایی 
مانند زمان پرداخت کرایه تاکسی ، هم رانندگان و هم مسافرین بعد از دریافت پول بلافاصله دست 
های خود را ضدعفونی کنند. وی با بیان اینکه قرار دادن پول در زیر نور خورشید به صورت مستقیم 
به مدت حداقل نیم ساعت ویروس را تا حد زیادی از بین خواهد برد خاطر نشان کرد: متاسفانه 
در شرایط قرمز کرونایی قرار داریم و موارد بیماری رو به افزایش است بنابراین رعایت اصول ساده 
بهداشتی مانند استفاده از ماسک، شستشوی مکرر دست ها و رعایت فاصله گذاری اجتماعی سه 
اصل مهم کنترل بیماری است ضمن آنکه باید به این نکته نیز توجه داشت که باید حداقل ۷۵ درصد 

افراد جامعه از ماسک استفاده کنند تا بتوانیم تاثیر آن را در جامعه ببینیم.


